
Komárom Város Polgármesteri Hivatala 
Komárom, Szabadság tér 1. Tel. 541-300. 
 
Szám: 1-44/2007. 

JEGYZŐKÖNYV 
 

 
Készült Komárom Város Képviselő-testülete 2007. április hó 19-én megtartott ülésén. 
 
Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint, 
  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző, 
  Dr. Szeidl Bernadett aljegyző, 
  a Polgármesteri Hivatal előterjesztések szerint 
  illetékes munkatársai 
 
Zatykó János polgármester köszönti a Képviselő-testület ülésén megjelenteket. Megállapítja, 
hogy a Képviselő-testület ülése határozatképes, jelen van 18 fő képviselő. 
Javasolja, hogy a Képviselő-testület a meghívóban jelzett napirendek közül javasolja 
napirendről levenni a 89. sorszámmal jelzett Selye János Kórház pénzügyi átvilágítása című 
előterjesztést. 
Javasolja napirendre venni a Bozsik József Általános Iskola igazgatójának kérelmét.  
Zárt ülésen javasolja tárgyalni a következő előterjesztéseket: 
- Területi és Krízis Gondozási Központ álláshelyére beérkezett pályázatok elbírálása 
- Füri László ácsi lakos ingatlan értékesítési ajánlata 
- Komárom Város Díszpolgára, Pro Urbe Komárom és Polgármesteri Díj odaítélése 
- Magyar Posta ingatlanvásárlási kérelme. 
A gazdasági társaságok beszámolóival, mérlegeivel foglalkozó napirend után javasolja 
tárgyalni a Saxum Kft. Felügyelő Bizottsága ügyrendjét.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Javasolja napirendre venni a prevenciós alap létrehozásáról 
szóló napirendet. A bizottságok kérték, hogy 4 M Ft-os összeggel prevenciós alapot hozzanak 
létre, melyet pályázati úton lehet igénybe venni.  
 
Dr. Molnár Attila: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottságába és a Saxum 
Kft. Felügyelő Bizottságába új tag választása c. napirendet a negyedik napirend után javasolja 
tárgyalni.  
Javasolja, hogy a zárt üléseket a kérdések, bejelentések napirend után tárgyalják. 
Zárt ülésen javasolja megtárgyalni a bírósági ülnökök megválasztásával kapcsolatos 
napirendet.  
 
Dr. Szöllősy Ferenc: A bírósági ülnökök-jelöltek hozzájárultak ahhoz, hogy a Képviselő-
testület a napirendet nyilvános ülésen tárgyalja. A törvény alapján vagyoni ügyekben is csak 
rendkívüli esetben javasolt zárt ülés elrendelése, amennyiben a testület vagy a város gazdasági 
érdekeit sértené a napirend nyílt ülésen tárgyalása. Nincs akadálya a bírósági ülnök jelöltek 
személye, választása nyílt ülésen tárgyalásának. 
 
Koppány Csaba: Dr. Juhászné képviselő asszony által említett napirendet az egészségügyi 
bizottság csak részben tárgyalta. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Képviselő-testületi döntés is vonatkozott arra, hogy 
prevenciós alapot hoznak létre. Nem kifejezett bizottsági ülés volt, hanem a döntés 
végrehajtásának azon fázisa, amikor felkészültek a prevenciós program létrehozására.  
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Koppány Csaba: A felvetésről ezen az ülésen hallott először. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a Selye János Kórház pénzügyi átvilágítása című 
előterjesztést leveszi napirendről? 
 

- A Képviselő-testület az előterjesztést 18 igen szavazattal napirendről leveszi. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület napirendre veszi a Bozsik József Általános Iskola 
igazgatójának kérelmét? 
 

- A Képviselő-testület az előterjesztést 18 igen szavazattal napirendre veszi. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a meghívóban 6. és 7. 
sorszámmal jelzett napirendek után tárgyalja a Képviselő-testület a Saxum Kft. Felügyelő 
Bizottsága ügyrendje című előterjesztést? 
 

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért. 
 
Zatykó János: Módosító javaslatként hangzott el, hogy a meghívóban 4. sorszámmal jelzett 
napirend után tárgyalja a Képviselő-testület a 74. sorszámú előterjesztést. 
 

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért. 
 
Zatykó János: Javasolja, hogy a 76. számú előterjesztés után tárgyalják a 85., 92., 94. és a 95. 
számú előterjesztést zárt ülésen tárgyalják. 
 
- A Képviselő-testület a javaslattal 17 igen, 1 tartózkodás szavazattal egyetért. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a „Prevenciós alap létrehozása” c. előterjesztést 
napirendre veszi? 
 

- A Képviselő-testület az előterjesztést 17 igen, 1 tartózkodás szavazattal napirendre 
veszi. 

 
NAPIREND: 
 
 

1.,Rendelet-tervezet Komárom Város 2006 évi Költségvetése végrehajtásáról(gazdálkodása 
zárszámadásáról), valamint a 2006. évi pénzmaradvány elszámolásáról. 
Előadók: Zatykó János polgármester              
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
2., Rendelet-tervezet Komárom város 2007. évi Költségvetése I. negyedévi módosításáról. 
Előadók: Zatykó János polgármester                                 
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
3., Településrendezési terv módosítása – Komárom Csillag városrész déli, Mártírok útja – 
Táncsics M. utca – Várfal utca által határolt részére. (rendelet-tervezet) 
Előadók: Zatykó János polgármester                                 
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
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4., Településrendezési terv módosítása – Komárom Déli elkerülő út területére. (rendelet-
tervezet) 
Előadók: Zatykó János polgármester                                 
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
5., Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága nem képviselő tagja lemondása 
és új nem képviselő tag nyílt szavazással történő megválasztása. Az újonnan megválasztott 
nem képviselő tag eskütétele a képviselő-testület előtt. 
A SAXUM Kft. Felügyelő Bizottságába új tag megválasztása.  
(szóbeli előterjesztés) 
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
 
6., Tájékoztató Komárom város Önkormányzata és szervei 2006. évi ellenőrzési programja 
végrehajtásáról. 
Előadók: Zatykó János polgármester                                 
                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
 
7., A TÁVHŐ KFT., a SAXUM Kft, a KOMTURIST-KOMÁROM Kft. és a Komáromi 
Televízió Kht. 2006. év mérlege jóváhagyása. 
Tájékoztató a többségi önkormányzati érdekeltséggel működő VIZÁK Kft. és a 
KOMTHERMÁL Kft. 2006. évi mérlegéről, gazdálkodásáról, az önkormányzati 
érdekeltséggel is rendelkező gazdasági társaságok 2006. évi eredményeiről, az önkormányzati 
vagyon, részvény, törzstőke, részesedés alakulásáról.  
Előadók: Zatykó János polgármester                                 
    Hajnal Nándor ügyvezető igazgató 
    Bertalanits István ügyvezető igazgató 
    Kutrucz Tibor ügyvezető igazgató 
    Kiss Péter ügyvezető igazgató 
              Mihácsi István ügyvezető igazgató 

   Kerekes Tibor ügyvezető igazgató 
 
 
8., Kizárólagosan önkormányzati tulajdonú gazdasági társaságok 2007. évi üzleti tervei és 
vezetőik prémiumfeltételei meghatározása. 
Tájékoztató a többségi önkormányzati részesedéssel működő gazdasági társaságok 2007. évi 
üzleti tervéről. 
Előadók: Zatykó János polgármester                                 
    Hajnal Nándor ügyvezető igazgató 
    Bertalanits István ügyvezető igazgató 
    Kutrucz Tibor ügyvezető igazgató 
    Kiss Péter ügyvezető igazgató 
              Mihácsi István ügyvezető igazgató 
    Kerekes Tibor ügyvezető igazgató 
 
9., A Saxum Kft. Felügyelő Bizottsága ügyrendje – Taggyűlés. 
Előadó: Zatykó János polgármester 
 
10., A 2007. évi Komáromi Napok rendezvénysorozat végleges programja.  
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
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11., Tájékoztató a hulladékgazdálkodás, az illegális hulladéklerakások helyzetéről (a 
hulladékudvar kialakításának feltételei, üdülőterületek hulladékszállítása).  
Előadók: Zatykó János polgármester                                 
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
12., Komárom város villamos energia gazdálkodása felülvizsgálata az energia törvény    
figyelembe vételével. 
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
13., A Gesztenyés Óvoda beszámolója tevékenységéről. 
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
 
14., Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb 
eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az önkormányzati beruházások állásáról, az 
önkormányzati likviditás helyzetéről, az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről.  
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
  
15., E g y e b e k. 
 
a/ A Területi és Krízis Gondozási Központ vezetői álláshelyére beérkezett pályázatok 
elbírálása. 
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
 
b/ Komárom-Esztergom Megyei Önkormányzat által fenntartott – Komáromban működő – 
középfokú oktatási intézmények fenntartói feladatai átvállalásának lehetőségei, előnyei, 
hátrányai.  
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
c/ Komárom Városi Bíróságra bírósági ülnökök megválasztása. 
Előadó:  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző             
 
d/ Az Idősek Otthona és Idősek Otthonháza vezetői álláshelyének meghirdetése. 
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
 
e/ Térítési díjak befizetésének rendje a Selye János Kórházban. 
Előadó: Zatykó János polgármester              
              Dr. Schlezák Judit igazgató-főorvos 
 
f/ Polgármester felhatalmazása OLLÉ Program közbeszerzési eljáráshoz. 
Előadó: Zatykó János polgármester               
 
g/ Alapítványok támogatási kérelme. 
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
 
h/ A Rákóczi Szövetség támogatási kérelme. 
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
 
i./ Javaslat színházi előadások támogatására. 
Előadó: Zatykó János polgármester              
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j/ Felzárkóztató pályázat könyvtár állománygyarapítási összegének támogatására. 
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
 
k/ Tópart sétány közterület elnevezése. 
 Előadók: Zatykó János polgármester                                 
                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
l/ Helyi védelem alatt álló épületek felújítására kiírt 2007. évi pályázat I. forduló értékelése. 
Előadók: Zatykó János polgármester                                 
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
m/ Füri László ácsi lakos ingatlan-értékesítési ajánlata.   Zárt ülés! 
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
n/ Magyar Posta ingatlanvásárlási kérelme.     Zárt ülés! 
Előadó: Zatykó János polgármester              
 
o/ Komárom Város Díszpolgára”, Pro Urbe Komárom” és „Polgármester Díj címek, díjak 
odaítélése.           Zárt ülés! 
Előadó: Zatykó János polgármester              
 
p/ Bozsik Általános Iskola igazgatója kérelme. 
Előadó: Zatykó János polgármester      Zárt ülés! 
 
r/ Pályázat a „Települési önkormányzati szilárd burkolatú belterületi közutak burkolat 
felújításának támogatása elnyerésére.” 
Előadó: Zatykó János polgármester              
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
s/ Komárom Gyár u. 66. számú társasház műszaki és statikai állapota.                   
Előadó: Zatykó János polgármester 
       
t/ Önkormányzati lemondó nyilatkozat fel nem használt pályázati összegről. 
Előadó: Zatykó János polgármester              
        Dr. Szöllősy Ferenc  címzetes főjegyző 
 
t/ Megkeresés testvérvárosi kapcsolat kialakítására az olasz Savigliano városból. 
Előadó: Zatykó János polgármester              
 
u/ A SAXUM Kft. Felügyelő Bizottsága ügyrendje. - Taggyűlés 
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
 
v/ Prevenciós alap létrehozása. 
Előadó: Zatykó János polgármester 
 
 

- A Képviselő-testület a javasolt tárgysorozatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
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1. Napirendi pont: Rendelet-tervezet Komárom Város 2006 évi Költségvetése 
végrehajtásáról(gazdálkodása zárszámadásáról), valamint a 2006. évi 
pénzmaradvány elszámolásáról. 

 
Előadók: Zatykó János polgármester     

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./ 

 
Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Ügyrendi és a Pénzügyi Bizottság. A 
Pénzügyi Bizottság a rendelet-tervezet elfogadását nem támogatta. 
Jogszabály alapján a polgármesternek a zárszámadási rendelet-tervezetet a költségvetési évet 
követő 4 hónapon belül Képviselő-testület elé kell terjesztenie. A napirendnek tartalmaznia 
kell a zárszámadási rendelet-tervezetet, az éves pénzforgalmi jelentést, a könyvviteli mérleget 
és a pénzmaradvány kimutatást. A napirendi ponthoz a könyvvizsgáló jelentését csatolták, 
mely szerint a működés eredményéről megbízható, valós képet ad a napirend. A zárszámadás 
értelmében az elmúlt évi bevételek 98 %-ban, a kiadások 67 %-ban teljesültek. A 
költségvetésből a működéshez 66 %-ot, fejlesztésre 34 %-ot használtak fel.  
Az önkormányzat vagyona 25 %-kal növekedett. A bankszámlán 2,9 milliárd forint volt az év 
végén. A 2006. évben hitel felvételére nem került sor. A hitel állomány év végén 328 M Ft 
volt. A 2007. évben a hitelállományt 160 M Ft-tal szeretnék csökkenteni. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság ülésén a napirend elfogadásánál a FIDESZ 
frakció tartózkodott. Az államháztartás működési rendjéről szóló kormányrendelet 
szabályozza, hogy a 2006. évi pénzmaradványt hogyan kell elszámolni. Meg kell határozni a 
kötelezettségvállalással, feladattal terhelt tételeket is. Mi tekinthető feladattal terheltnek? Az 
előterjesztésből hiányzik a kötelezettségvállalási analitika. A kimutatásban be kell mutatni a 
szerződéseket, megállapodásokat, kinevezési okiratokat, ajánlattételi felhívásokat. Amely 
összegek ilyen dokumentumokkal nincsenek alátámasztva, azoknak az általános tartalékba 
helyezését javasolja. Meg kell vizsgálni, hogy az esetleges szerződésfelbontásoknak milyen 
hátrányos következményei lennének az önkormányzatra nézve.  
Megkérdőjelezhetőek a következő tételek:  

- lakótelkek közművesítése 327.858 E Ft-jából 300 M Ft-ot az általános tartalékba 
helyeztek. A fennmaradó összeg sorsa nem tisztázott. 

- polgármesteri keret 3.738 E Ft-os tétele miért minősül pénzmaradványnak? 
- Műszaki Osztály kérései között szereplő tételek kötelezettségvállalási hátterét kéri 

ismertetni.  
Az analitikus nyilvántartásból egyértelműen derüljön ki a kötelezettségvállalás minősítése.  
Az Állami Számvevőszék komplex vizsgálata 2006. évben hiányolta a közvetett 
támogatásokról szóló kimutatást. A zárszámadásnak ez is kötelező tartalmi eleme.  
Az Állami Számvevőszék is észrevételezte, hogy a kapott támogatásokról a zárszámadás 
időpontjáig az érintett szervezetek elszámolnak, de jó néhány esetben ez nem történt meg.  
A következő határozati javaslatot ajánlja elfogadásra: 
A zárszámadási rendelet rendkívüli ülés keretében történő elfogadása érdekében kéri, hogy a 
Pénzügyi Osztály készítse el a 16/A melléklet részletes változatát, melyben szerepel, hogy 
milyen szerződéses kötelezettségeket vállalt az önkormányzat 2006-ban.  
El kell készíteni a közvetett támogatásokról szóló kimutatást. Az érintett szervezetek, akik 
nem számoltak el 2006-ig a kapott támogatásról, miért nem tudták tartani a határidőt? 
 
Pete Istvánné: A 16/A számú mellékletben a feladattal terhelt sorok között szerepelnek azok a 
kötelezettségek, melyek szerződéseken, testületi határozatokon alapulnak. Ha az analitikát 
elkészítik, a szerződésszámokat szerepeltetik.  
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A Műszaki Osztály javaslatainál is vannak tervezési szerződések, melyek megrendelésre 
kerültek.  A városnak egy vállalkozása van, mely 2007. december 31-ig adómentes, melyet a 
kiegészítő anyagban szerepeltetni fognak. Ezen az egy vállalaton kívül másnak nincs 
adókedvezmény mentessége az Ipari Parkban. 
Az ÁSZ vizsgálatot követően 2006. évtől a Pénzügyi Osztályon kell elszámolni. Ezért 
kijelentheti, hogy mindenki elszámolt a kapott támogatási összeggel. Két olyan támogatott 
volt, aki nem tudott elszámolni. Időközben a szőnyi Római Katolikus Egyház és a Selye János 
Egyetem is elszámolt. Az elszámolás határidejét a támogatási szerződések írják elő. Az 
elszámolást a támogatást követő év január 15-ig kell megtenni. 
 
Győri István: A felsorolt hiányosságok egy részére választ adtak, a másik része pótolható. A 
Pénzügyi Bizottság különböző tételek beemelését támogatta a feladatok közé. Kiosztottak a 
képviselőknek egy táblázatot, mely már a módosított tételeket tartalmazza. Ezen tételek között 
szerepel a MOL lakótelep átvétele anyagi háttere biztosítása. A megyei fenntartású 
középiskolák közalkalmazottait megillető juttatásokra 38.736 E Ft-ot különítettek el. Erre a 
célra 40 M Ft-ot kell elkülöníteni, mivel az előző összeg nem volt pontos. Az előterjesztést 
egyéb tekintetben elfogadásra ajánlja. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Véleménye szerint az előterjesztéseket úgy kell előkészíteni, hogy a 
bizottsági üléseken könnyebb legyen a döntés. Mi lesz a következménye, ha a rendelet-
tervezetet nem fogadják el? 
 
Pete Istvánné: A prevenciós támogatás esetében pályázati alapra el kell különíteni összeget. 
Ezt ebből a pénzből valósíthatnák meg, hiszen a 2007. évi Költségvetés általános tartalékában 
már nincs pénz. A középiskolák 40 M Ft-os keretét is az általános tartalékból kellene 
biztosítani. Ha a zárszámadási rendeletet nem fogadják el, akkor a költségvetésben ezeket a 
számokat nem tudják átvezetni, így várni kell az összegek kifizetésére.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Törvény szerint április 30-ig kell a zárszámadási rendelet-
tervezetet és a könyvvizsgálói jelentést elkészíteni. Az Állami Számvevőszéknek június 30-ig 
kell a jelentést elküldeni. Véleménye szerint polgármester működési tartaléka előirányzat 
nincs. A Csillag városrész 327 M Ft összegét felhalmozási célok között kell szerepeltetni. 
Hiányzik a kötelező művelődési és ifjúsági referens. 
A könyvvizsgáló a megfelelő jelentését el tudja küldeni ellenőrzési lapon. 
Véleménye szerint az adórendeletet felül kell vizsgálni, mivel a jelentésnek közvetett 
támogatások, adókedvezmények, adóelengedések, térítési díj kedvezményeket tartalmazó 
kimutatást is tartalmaznia kell. A személyi kedvezmények 2004-ig éltek, meg kellett 
határozni, hogy építési adókedvezmény mezőbe tartoznak. Ezt rendelettel kellett 
megerősíteni. Elhangzott, hogy egy adókedvezménnyel rendelkező vállalkozás van, tudomása 
szerint azonban kettő. Ismertetni kell, hogy kik az adókedvezményezettek. Felül kell vizsgálni 
az adókedvezményeket.  
A zárszámadást nem javasolja elfogadni, mert a felvetett kérdések a könyvvizsgálói ellenőrző 
lap részei. Az adórendeletet felül kell vizsgálni. 
 
Pete Istvánné: A törvény alapján minden év január 1-jét követő április 30-ig a 
polgármesternek az előző évi zárszámadást a Képviselő-testület elé kell terjesztenie. Ha 
április 30-ig nem fogadják el a zárszámadást, akkor törvénysértést követnek el.  
Januárban voltak olyan kifizetések, melyeket részben a Képviselő-testület hagyott jóvá, 
részben a polgármester tett ígéretet a felhasználásra, melyekről határozat is született.  
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Az adórendelet módosítása nem függ össze a zárszámadással. Az adórendeletet az uniós 
csatlakozás kapcsán felülvizsgálták. Az övezetekre osztás csak a telekadóra vonatkozóan 
történt meg. Egyéb tekintetben nem volt szükség a városban övezeteket létrehozni. Van egy 
vállalkozás, mely jelenleg adómentességet élvez. A cég kérte az adókedvezményt, - 
Kormányrendelet alapján az adómentességet az adóhivatal megadta. Az adómentesség 2007. 
december 31-ig tart. Más cégnek nincs mentessége. 
A könyvvizsgáló asszony az adóhivatal zárási adataiból dolgozik. Az ellenőrző lapot így el 
tudja készíteni. 
 
Hornig Rudolfné: Az előterjesztés 66. oldalán a Tesco járdaépítésére 52 M Ft szerepel. A 
beruházás befejezése után mi lett a befektetés eredménye? Milyen szerződés alapján tervezték 
ezt az összeget? 
 
Pete Istvánné: Pénzeszközátadásról volt szó. A munkálatokat a Tesco elvégezte. Amíg 
könyvekben nem adják át az utakat, járdákat, addig nem fizetik ki az összeget.  
 
Dr. Molnár Attila: Az előterjesztés nem felel meg a jogszabályoknak. Tartalmazza a tavalyi 
évben némely pénzösszeg felhasználásáról szóló jóváhagyó döntést, mely megkérdőjelezhető. 
Miután ezt vitatják, azzal riogatnak, hogy a közalkalmazottak nem kapják meg a plusz 
juttatásokat. A zárszámadást nem szavazzák meg, mivel az nem felel meg a hatályos 
jogszabályoknak Kéri, hogy a jogszabályoknak és az államháztartási törvénynek megfelelő 
előterjesztést készítsenek, melyek tartalmazzák a Pénzügyi Bizottság elnöke által tett 
felvetéseket.  
Három milliárd forint a pénzmaradvány az előző évről – figyelembe véve a feladattal 
terhelteket is. Kérték, hogy egy hasonló nagyságrendű összeget helyezzenek tartalékba és 
döntsék el, hogy a városban milyen fejlesztéseket végeznek hosszú távú fejlesztési koncepció 
alapján. 
Javasolja továbbá, hogy az előterjesztésben ne Komárno nevet használjanak, hanem Észak-
Komáromot. 
 
Zatykó János: Képviselő úr hozzászólása nem a napirendről szólt, hanem katasztrofális 
helyzetről, sarokba szorításról. Az önkormányzatot, a hivatalt az Állami Számvevőszék és a 
könyvvizsgáló ellenőrzi. A hivatal vezetésének egyetlen célja, hogy minden tevékenység 
törvényes és legális legyen.  
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A törvényes és legális működéssel egyetért. Ezért kérte, hogy a 
hivatal pótolja a hiányosságokat. Ha egy szakmailag, törvényileg alátámasztott anyagot 
kérnek, akkor rögtön megtörténik a riogatás.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Ötv. 134. §. rendelkezik arról, hogy ki vállalhat 
kötelezettséget és ki az ellenjegyzésre jogosult a szerződéseknél. A közvetett támogatásokról 
szóló kimutatást az előterjesztésnek tartalmaznia kellene. A jogszabály a közvetett 
támogatásokról kimondja, hogy kimutatást kell készíteni az ellátottak térítési díjának, 
kártérítésének méltányossági alapon történő elengedése összegéről, lakosság részére 
lakásépítéshez, lakásfelújításhoz nyújtott kölcsönök elengedésének összegét, helyi adónál, 
gépjármű adónál biztosított kedvezmény, mentesség összege adónemenként.  
A kötelezettségvállalási analitikából ki kell tűnnie, hogy az egyes pénzmaradványokhoz 
milyen dokumentumok, szerződések tartoznak. Ha ezeket a dokumentumokat nem tudják 
bemutatni, akkor a pénzkeret az általános tartalékba helyezendő. Kötelező a művelődési és 
ifjúsági referens jelenléte, azonban ez sem szerepel az anyagban. 
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Kéri, hogy a törvényi előírásoknak megfelelően kerüljön az előterjesztés átdolgozásra, majd a 
rendkívüli ülésen tárgyalják.  
A törvény követeli az analitikát, melyet képviselőként szeretne látni. 
 
Dr. Kerekes Tibor: Tény, hogy április 30-ig „ráérnek” elfogadni az előterjesztést és az is, 
hogy amíg nincs elfogadva, addig jó néhány feladatot nem kezdhetnek el. Nem ért egyet 
azzal, hogy valakit sarokba akarnak szorítani. A Képviselő-testület „másik oldala” is volt 
sarokba szorítva – pl. a költségvetés megszavazásakor. Természetesen, ha a felvetett dolgokat 
a törvény előírja, akkor azokat el kell végezni és az előterjesztést a következő ülésen kell 
elfogadni.  
 
Győri István: Egyetért azzal, hogy a zárszámadást minden törvényesen előírt melléklettel el 
kell látni. Ha a hivatal is úgy látja, hogy ezeket a mellékleteket el kell készíteni, akkor az 
előterjesztés tárgyalását függesszék fel és vegyék le napirendről. 
A Képviselő-testületnek nincs módja megváltoztatni a hivatalos projektben Komarnoként 
elfogadott nevet.  
Ha valakinek módja és lehetősége lenne megnézni azokat a szerződéseket, melyek alapján a 
különböző vállalásokra, pénzátutalásokra kötöttek szerződést, az alpolgármester asszony 
lenne. Mint főállású alpolgármesternek, erre lehetősége van.  
Javasolja, hogy a napirend tárgyalását függesszék fel. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A törvény szerint kötelezettséget a polgármester, vagy az általa 
felhatalmazott személy vállalhat, ellenjegyzésére a jegyző, vagy az általa meghatározott 
személy jogosult. Olyan analitikus nyilvántartást kell vezetni, melyből megállapítható az 
évenkénti kötelezettségvállalás összege. Arra kérik a hivatal munkatársait, hogy ezt az 
analitikus nyilvántartást készítsék le. 
 
Hornig Rudolfné: Az adatok megtekintésére nem volt lehetősége. 
 
Pete Istvánné: Januártól március 12-ig történt kifizetésekről kértek kimutatást. Alpolgármester 
asszony a március 12-i kifizetésekre megtekintésére kért lehetőséget. Erre lehetősége is lett 
volna úgy, hogy a személyi adatokat kiveszik. Adatvédelmi szempontból a személyi adatokat 
nem tehetik közzé. 
A mérlegben minden számadat szerepel.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az önkormányzati törvényben szerepelnek a polgármester és 
az alpolgármester jogai. Az alpolgármesternek ugyanolyan jogai vannak mint a 
polgármesternek, ráadásul a munkaköri leírásában olyan feladatokat határoztak meg, ahol 
nem csak lehetősége, hanem kötelessége is, hogy minden egyes anyagot megtekintsen, pl. a 
számlákat.  
Az alpolgármester személyével kapcsolatban adatvédelmi törvényre hivatkoznak, ez a 
demokrácia megcsúfolása. Alpolgármester asszony ilyen esetekben azonnal 
jegyzőkönyvezzen és tegyen feljelentést, mivel korlátozva van munkaköri leírásában szereplő 
feladok ellátásában.  
 
Zatykó János: Kéri, hogy a napirendről tárgyaljanak. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Javasolja, hogy az előterjesztés vitáját zárják le, tárgyalását a rendkívüli 
ülésen folytassák. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzanak az ügyrendi javaslatról. 
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- A Képviselő-testület a javaslatot 9 igen, 9 nem szavazattal nem támogatja. 
 
Dr. Szöllősy Ferenc: A zárszámadás hűen tükrözi az önkormányzat pénzügyi helyzetét, a 
főszámokat tekintve változni nem fog. A zárszámadásnak a törvényesség mellett precíznek is 
kell lennie. Javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az analitikákkal kiegészítve kerüljön az 
előterjesztés a rendkívüli ülés elé. Azért felelősséget vállal, hogy a főadatok nem változnak.  
Az alpolgármester feladat és hatáskörét a polgármester állapítja meg. Ha a polgármester 
akadályoztatva van, az alpolgármester teljes joggal rendelkezik bármilyen tekintetben. Van 
egy munkaköri leírása, melyet polgármester úr határozott meg. Ezekben a pontokban a 
feladatokat átadták részére. Munkaköri leírása mérvadó. Az általános szabály az, hogy annyi 
joga van, melyet a polgármester biztosít számára. 
Olyan nem fordulhat elő, hogy amit alpolgármester asszony kér a hivataltól, azt ne teljesítsék. 
Név szerint nem szabad adóval kapcsolatos információt kiadni. Azt, hogy a kedvezmény 
összegszerűen mennyi volt, szerepeltetni kell. 
A képviselőnek nincs joga ahhoz, hogy a jegyző számára meghatározza, hogy kinek mennyi 
jutalmat ad. Ahhoz joga van, hogy a költségvetésben e célra egy keretet biztosítson. A 
polgármesternek és az Ügyrendi illetve a Pénzügyi Bizottság elnökének jogköre, hogy az 
egyéb munkáltatói jogokat meghatározza. 
Amennyiben a Képviselő-testületnek egyéb javaslata nincs, a napirendet zárják le. Az 
átdolgozott anyagot a rendkívüli ülésre előterjesztik.  
 
Géringer László: Az előterjesztésből kiderül, hogy nincs likviditási probléma.  
Lehet hivatkozni törvényekre, de azt el is kell hitetni, a magyarázatot mellé kell tenni és ekkor 
nem lesznek kérdések. Például a hosszú lejáratú kötelezettség csökken, a rövid lejáratú pedig 
növekedik. Mi teszi ezt indokolttá? Ha szerepeltetik az okát, a logikus választ, akkor nem 
vetődik fel kérdés. A városlakókat kötelességük tájékoztatni. 
 
Dr. Molnár Attila: Hozzászólását nem tette volna meg akkor, ha Győri úr és főkönyvelő 
asszony előre koreografált beszélgetésére nem kerül sor. 
 
Győri István: Ez ügyben meg sem szólalt és senkitől sem kért választ. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Azért kérte a napirend berekesztését, mert folyamatosan olyanról 
beszélnek, ami nem tartozik a napirendhez. Javasolja, hogy az előterjesztést – a 
kiegészítésekkel együtt – a keddi rendkívüli ülésen tárgyalják.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Olyan anyagot javasol Képviselő-testület elé terjeszteni, 
mely a törvényeknek megfelel. Kéri, hogy az alpolgármester asszonyt minden olyan 
kérdésben, mely munkaköri leírásában szerepel, tájékoztassák, a munkába vonják be.  
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület elfogadja-e, hogy a napirend tárgyalását 
felfüggesszék, azt a rendkívüli ülésen – várhatóan kedden - újra tárgyalják? 
 

- A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal – határozathozatal nélkül - 
elfogadja. 
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2. Napirendi pont: Rendelet-tervezet Komárom város 2007. évi Költségvetése I. negyedévi 

módosításáról. 
 

Előadók: Zatykó János polgármester                                 
                                                   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
   /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta és elfogadásra ajánlja az Ügyrendi Bizottság. A 
Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja. A költségvetés módosítása 
képviselő-testületi határozatokon és előirányzat módosításokon alapul. 
A Képviselő-testület részéről kérdés, észrevétel nincs.  
Kérdése, a Képviselő-testület a rendelet-tervezetet elfogadja? 
 
- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
Komárom Város Képviselő-testülete 
2007. évi 6. számú (IV. 20.) önkormányzati  
rendelete 

- a 2007. évi 4. számú (III. 14.) rendelet  
- 2007. évi Költségvetés – módosításáról 

 
(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
 
3. Napirendi pont: Településrendezési terv módosítása – Komárom Csillag városrész déli, 

Mártírok útja – Táncsics M. utca – Várfal utca által határolt részére. 
(rendelet-tervezet) 

 
Előadók: Zatykó János polgármester                                 

                      Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
   /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A 
Pénzügyi Bizottság a rendelet-tervezetet 3 igen, 3 nem szavazattal nem támogatta.  
Az előterjesztés egy 2003. évben elfogadott határozaton alapul. A Képviselő-testület a 
területet Lidl Áruház építésére értékesítette. A cégnek a közlekedési kapcsolat kialakításával 
volt gondja.  
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az eredeti szerződést nem kapták meg, mely a Lidl Áruház és az 
önkormányzat között született. Kiskereskedők félnek attól, hogy az üzleteiket bezárhatják a 
sok nagyobb áruház miatt. A szerződést áttekintette. Az előterjesztést elfogadásra ajánlja. 
 
Győri István: A Műszaki Bizottság – tekintettel a szerződéses felelősségvállalásra és a 
tervezőnek előírt feladatok teljesülésére – az előterjesztést elfogadásra ajánlja. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a rendelet-tervezetről. 
 
- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 18 igen szavazattal elfogadja. 
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Komárom Város Képviselő-testülete 
2007. évi 7. (IV. 20.) számú önkormányzati  
rendelete 
 

- az 1999. évi 14. számú (X. 8.) önkormányzati  
rendeletével elfogadott, többszörösen módosított,  
és 2006. évi 25. számú (IX. 21.) önkormányzati  
rendeletével egységes szerkezetbe foglalt 
Komárom Város Helyi Építési Szabályzata 
módosításáról 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 

51/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

Komárom Város Képviselő-testülete a Csillag városrész déli, Mártírok útja - Táncsics 
M. utca - Várfal utca által határolt területére vonatkozóan a Településszerkezeti terv 
terület felhasználási rendjét az alábbiak szerint módosítja:  
Az Rp.I.232-1 munkaszámú, Terület felhasználási helyszínrajz fedvény című, TSZ-J/M 
jelű terven ábrázoltak szerint a módosítás alá vont terület határán belül a központi 
vegyes terület kiterjesztésre kerül a Mártírok útjáig. 
A központi vegyes terület kiterjesztése és az azt kiszolgáló út kialakítása miatt a 
korábban tervezett zöldterületek az érintett területen beépítésre szánt, illetve közlekedési 
célú beépítésre nem szánt területté minősülnek. 
 
  Határidő: azonnal 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
                              Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 

 
 
 
4. Napirendi pont: Településrendezési terv módosítása – Komárom Déli elkerülő út 

területére. (rendelet-tervezet) 
 

Előadók: Zatykó János polgármester                                 
                      Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
   (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság, 
melyet a Képviselő-testületnek elfogadásra ajánlanak. 
 
Győri István: Az 1-es út és a majdani hídfő közötti nyomvonalat érinti a módosítás. A 
Pénzügyi Bizottság ülésén felvetődött, - és ezzel egyet is értettek -, hogy a végleges 
nyomvonal kialakításakor az érintett lakosságot a lehető leghamarabb tájékoztatni kell. A 
bizottság az előterjesztést elfogadásra ajánlja. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület az előterjesztésről. 
 
- A Képviselő-testület az előterjesztést 18 igen szavazattal elfogadja. 
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52//2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
  

Komárom Város Képviselő-testülete a Komárom Déli elkerülő út területére 
vonatkozóan hozott 138/2005. (VI. 23.) számú határozatát az alábbiak szerint 
módosítja: 
1. A Budapest-Hegyeshalom vasúttól északra, a tervezett Duna-hídig terjedő útszakasz 

és csomópont módosul a Településszerkezeti terv részlet – 2006. módosított” 
feliratú terv szerint. 

2. Az elkerülő út és térségének a vasútvonaltól a 13-as útig terjedő szakaszán a 
jelenlegi településszerkezet hatályban marad. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős:    Zatykó János polgármester 
                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 

 
Komárom Város Képviselő-testülete 
2007. évi 8. számú (IV. 20.) önkormányzati  
rendelete 

- 1999. évi 14. számú (X. 8.) önkormányzati  
rendeletével elfogadott, többszörösen módosított,  
és 2006. évi 25. számú (IX. 21.) önkormányzati  
rendeletével egységes szerkezetbe foglalt 
Komárom Város Helyi Építési Szabályzata 
módosításáról 

 
(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
 
5. Napirendi pont:  Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága nem 

képviselő  tagja lemondása és új nem képviselő tag nyílt szavazással 
történő megválasztása. Az újonnan megválasztott nem képviselő tag 
eskütétele a képviselő-testület előtt. 
A SAXUM Kft. Felügyelő Bizottságába új tag megválasztása.  

 
Előadó: Zatykó János polgármester  
 
(Szóbeli előtejresztés.)                                

 
Zatykó János: Tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy Beigelbeck Attila, az Idegenforgalmi 
és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága tagja külsős bizottsági tagságáról és a Saxum Kft. 
Felügyelő Bizottságában betöltött tagságáról lemondott. 
 
Dr. Molnár Attila: A megüresedett bizottsági tagság betöltésére Pohlmüllner Tamást 
javasolja. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Beigelbeck Attila lemondását a Felügyelő Bizottság sajnálattal 
tudomásul vette. Az elmúlt négy évben Pohlmüllner Tamás már tagja volt a Saxum Kft. 
Felügyelő Bizottságának, így kinevezését támogatja. 
 
Győri István: A két bizottsági tagságra a megállapodás alapján a FIDESZ frakció tehet 
javaslatot. A javaslat elhangzott, kéri elfogadását. 
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Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület elfogadja-e, hogy Beigelbeck Attila az 
Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága külsős tagja 2007. május 1-i hatállyal 
tagságáról lemond? 
 

- A Képviselő-testület a lemondást 18 igen szavazattal tudomásul veszi. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület elfogadja-e, hogy Beigelbeck Attila a Saxum Kft. 
Felügyelő Bizottsági tagságáról 2007. május 1-i hatállyal lemond? 
 

- A Képviselő-testület a lemondást 18 igen szavazattal tudomásul veszi. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület Pohlmüllner Tamást 2007. május 1-i hatállyal az 
Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága külsős tagjának megválasztja? 
 

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület Pohlmüllner Tamást 2007. május 1-i hatállyal a 
Saxum Kft. Felügyelő Bizottsága tagjának határozott időre, 2010. december 31-ig 
megválasztja? 
 

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért. 
 
Zatykó János: Pohlmüllner Tamás úrnak gratulál bizottsági taggá történő megválasztásához.  
 
Pohlmüllner Tamás Zatykó János polgármester által felolvasott esküt leteszi. 
 
„Én, Pohlmüllner Tamás esküszöm, hogy hazámhoz, a Magyar Köztársasághoz, annak 
népéhez hű leszek. Az Alkotmányt és az alkotmányos jogszabályokat megtartom, az állami és 
szolgálati titkot megőrzöm, megbízatásomhoz híven pártatlanul, lelkiismeretesen járok el és 
legjobb tudásom szerint, minden igyekezetemmel Komárom település jogát szolgálom. Isten 
engem úgy segéljen!” 
 
Zatykó János polgármester a tagi esküről szóló okmányt átadja. 
 
Pohlmüllner Tamás megköszöni a Képviselő-testület bizalmát. Ahogy esküjében is 
megfogalmazta, Komárom Város érdekében fog tevékenykedni. 
 
53/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
   

1., A Képviselő-testület tudomásul veszi az Idegenforgalmi és Nemzetközi 
Kapcsolatok Bizottsága  nem képviselő tagja, Beigelbeck Attila lemondását . 

2., A Képviselő-testület az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága  
nem képviselő tagjának Pohlmüllner Tamást megválasztja 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Zatykó János polgármester  
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54/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
1. Komárom Város Képviselő-testülete – mint a 11-09-001930. cégjegyzékszámú 

egyszemélyes, önkormányzati tulajdonú „SAXUM” Kft. taggyűlési jogait 
gyakorló szerv – tudomásul veszi, hogy a SAXUM Kft. Felügyelő Bizottsága 
nem képviselő tagja, Beigelbeck Attila 2007. április 30-val lemond.  

  
2. A Képviselő-testület a SAXUM Kft. nem képviselő tagjának Pohlmüllner Tamást 

(sz. Komárom, 1977. 08. 19., an: Dr. Vezér Márta Anikó, lakcíme: 2900 
Komárom, Arany J. u. 75.) választja meg 2007. május 01-től 2010. december 31-
ig terjedő időszakra. 

 Felkéri a Saxum Kft. ügyvezetőjét, hogy 2007. május 01-jét követően a 
Cégbíróságon a változás bejegyzése iránt a szükséges intézkedést tegye meg. 

 
3. A Képviselő-testület a "SAXUM" Kft. Alapító Okiratát 2007. május 01-i hatállyal 

a következők szerint módosítja: 
 
 a.) Az Alapító Okirat III/5. pontjának első mondata és 4. pontja az alábbiak 

szerint módosul, ezzel egyidejűleg a III/5. pont utolsó mondata törlésre kerül: 
 
 Az egyszemélyes társaság Felügyelő Bizottságának tagjai 2010. december 31. 

napjáig: 

 

 4. Pohlmüllner Tamás (sz. Komárom, 1977. 08. 19., an: Dr. Vezér Márta 

Anikó, lakcíme: 2900 Komárom, Arany J. u. 75.) 

 
b.) Az Alapító Okirat jelen módosítással nem érintett rendelkezései változatlanul 
hatályban maradnak. 
 

4. A Képviselő-testület a SAXUM Kft. Felügyelő Bizottságának ügyrendjét az 
előterjesztésnek megfelelően jóváhagyja. 

 
Határidő: 2007. május 01-jét követően azonnal 
Felelős:  Zatykó János polgármester 
       Bertalanits István Saxum Kft. ügyvezetője 

 
 
6. Napirendi pont: Tájékoztató Komárom város Önkormányzata és szervei 2006. évi 

ellenőrzési programja végrehajtásáról. 
 

Előadók: Zatykó János polgármester                                 
                           Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
          (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
 
 
Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A 
bizottságok az előterjesztést elfogadásra ajánlják. Az előterjesztés tájékoztatást ad az 
önkormányzat 2006. évben végzett ellenőrzéseiről. 
 
Dr. Molnár Attila: Az ellenőrzési tervben a hiányosságokra tett megjegyzéseknek lesz 
folytatása, következménye? 
 
Dr. Szöllősy Ferenc: Az ellenőrzések során feltárt hiányosságoknak felszámolására 
intézkedési tervet készítenek, melyet a Pénzügyi Bizottságnak bemutatnak.  
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Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
 
55/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

 A Képviselő-testület Komárom Város Önkormányzata 2006. évi Ellenőrzési Terve 
végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja. 

             Felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy az ellenőrzések során feltárt és megállapított 
szabálytalanságokra intézkedési tervet készítsen, és azt Komárom Város Képviselő-
testülete Pénzügyi Bizottságának mutassa be. 

 
  Határidő: azonnal 
  Felelős:   Zatykó János polgármester 
      Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
      Dr. Szeidl Bernadett aljegyző 
 
 
 
6. Napirendi pont: A TÁVHŐ KFT., a SAXUM Kft, a KOMTURIST-KOMÁROM Kft. és 

a Komáromi Televízió Kht. 2006. év mérlege jóváhagyása. 
Tájékoztató a többségi önkormányzati érdekeltséggel működő VIZÁK 
Kft. és a KOMTHERMÁL Kft. 2006. évi mérlegéről, gazdálkodásáról, 
az önkormányzati érdekeltséggel is rendelkező gazdasági társaságok 
2006. évi eredményeiről, az önkormányzati vagyon, részvény, 
törzstőke, részesedés alakulásáról.  

 
Előadók: Zatykó János polgármester                                 

           Hajnal Nándor ügyvezető igazgató 
           Bertalanits István ügyvezető igazgató 
           Kutrucz Tibor ügyvezető igazgató 
           Kiss Péter ügyvezető igazgató 
                     Mihácsi István ügyvezető igazgató 

          Kerekes Tibor ügyvezető igazgató 
 
  (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 

 
 
Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A gazdasági 
társaságok mérlegét a Felügyelő Bizottságok elfogadták. A többségi önkormányzati 
érdekeltséggel működő Kft-knél a gazdálkodás elfogadásáról kell dönteni. 
 
 
 
TÁVHŐ KFT. 
 
Zatykó János: A Távhő Kft. mérlegében az eszköz és forrás oldal egyező végösszegű. A 
mérleg szerinti eredmény – 2.397 E Ft.  
Kérdés, hozzászólás nincs, ezért kérdése, a Képviselő-testület a Távhő Kft. 2006. évi mérlegét 
és beszámolóját elfogadja-e? 
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- A Képviselő-testület a Távhő Kft. 2006. évi mérlegét és beszámolóját elfogadja. 
 
SAXUM KFT. 
 
Zatykó János: A beszámolóban az eszköz és forrás oldal egyező végösszegű. A mérleg 
szerinti eredmény 4.360 E Ft. 
 
Dr. Mészáros Gyula: A Felügyelő Bizottság áttekintette a 2006. évi mérleget és 
megállapította, hogy az a feltételeknek megfelel. A társaság mérleg szerinti eredménye 
pozitív, eredményes, takarékos gazdálkodást folytattak. A Saxum Kft. tevékenységi köre 
bővítése eredménye, hogy ezt a pozitív eredményt elérhették. Bővült az eszközpark, 
várhatóan továbbra is eredményesen teljesítik a város szempontjából fontos feladataikat. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a Saxum Kft. 2006. évi mérlegét és beszámolóját 
elfogadja? 
 
- A Képviselő-testület a Saxum Kft. 2006. évi mérlegét és beszámolóját 18 igen szavazattal 
elfogadja. 
 
KOMTURIST-KOMÁROM KFT. 
 
Zatykó János: A beszámolóban az eszköz és a forrás oldal egyező végösszegű. A mérleg 
szerinti eredmény 1.219 E Ft.  
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzon a Képviselő-testület a mérlegről és a beszámolóról. 
 
- A Képviselő-testület a Komturist-Komárom Kft. 2006. évi mérlegét és beszámolóját18 igen 
szavazattal elfogadja. 
 
KOMÁROMI TELEVÍZIÓ KHT. 
 
Zatykó János: A beszámolóban az eszköz és forrás oldal egyező végösszegű. A mérleg 
szerinti eredmény 2.790 E Ft. 
 
Győri István: A kht. előző évi mérlegbeszámolóját ebben az évben határidőre és olyan 
színvonalon kapta meg a Képviselő-testület, mely az elvárható volt. A formai előírásokon túl 
pozitívnak tekinthető, hogy az elmúlt évek veszteségeivel szemben – szerény mértékben – a 
kht. eredményes tevékenységet folytatott. Javasolja a mérlegbeszámoló elfogadását. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a Komáromi Televízió Kht. 2006 évi mérlegét és 
beszámolóját elfogadja? 
 

- A Képviselő-testület a beszámolót 10 igen, 8 tartózkodás szavazattal elfogadja. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Kéri, hogy a Képviselő-testület a kérdésben újra szavazzon, 
mivel a szavazásnál alpolgármester asszony félreértette a kérdést. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület arról, hogy a Komáromi Televízió Kht. 
2006 évi mérlegét és beszámolóját elfogadja? 
 

- A Képviselő-testület a beszámolót 9 igen, 9 tartózkodás szavazattal nem fogadja el. 
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Zatykó János: A Komáromi Televízió Kht. Felügyelő Bizottság egyhangú javaslattal 
támogatta és elfogadásra ajánlotta a mérleget és a beszámolót. 
 
Győri István: A mérlegbeszámoló végső határideje március 31. Az elfogadás a tulajdonosi 
testület feladata. A kht. vezetésének bármilyen tulajdonosi kérést akceptálnia kell, de a 
döntést a tulajdonosi testületnek kell meghoznia.  
 
Kiss Péter Ernő: Ha a tulajdonos nem fogadja el a társaság beszámolóját, akkor az 
ügyvezetőnek kötelessége eligazítást kérnie, hogy mely konkrét részletekben kíván a 
tulajdonos javításokat, változtatásokat a beszámolóban.  
 
Zatykó János: A társaság mérlegbeszámolója törvényes, azt a Felügyelő Bizottság és a 
könyvvizsgáló is elfogadásra ajánlotta. 
Kérdése, a Képviselő-testület elfogadja, hogy a rendkívüli ülésen a napirendet újra tárgyalják? 
 

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért. 
 
VIZÁK KFT. 
 
Zatykó János: A Kft. taggyűlése 2007. március 28-án a mellékletben szereplő 284 E Ft-os 
eredménnyel elfogadta a Vizák Kft. 2006. évi mérlegbeszámolóját.  
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
KOMTHERMÁL KFT. 
 
Zatykó János: Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzon a Képviselő-testület a gazdálkodásról 
szóló tájékoztatóról. 
 
- A Képviselő-testület a tájékoztatót 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
56/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

1.  A Képviselő-testület a Távhő Kft., a Saxum Kft., és a Komturist-Komárom Kft. 
2006. évi mérlegét és beszámolóját, valamint a Vizák Kft. és a Komthermál Kft. 
gazdálkodásáról készített tájékoztatót elfogadja. 

     
2. A Képviselő-testület a Felügyelő Bizottságok javaslatának megfelelően,-  a Távhő 
Kft., a Saxum Kft., esetében a 2006. évre kitűzött prémium 100%-át, míg a 
Komturist-Komárom Kft. esetében a 2006. évre az éves alapbér 42%-át javasolja 
kifizetni. 

 
 
  Határidő: azonnal 
  Felelős:   Hornig Rudolfné alpolgármester 
                                       Sagát Ágnes osztályvezető 
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7. Napirendi pont: Kizárólagosan önkormányzati tulajdonú gazdasági társaságok 2007. évi 

üzleti tervei és vezetőik prémiumfeltételei meghatározása. 
Tájékoztató a többségi önkormányzati részesedéssel működő gazdasági 
társaságok 2007. évi üzleti tervéről. 

 
Előadók: Zatykó János polgármester                                 

          Hajnal Nándor ügyvezető igazgató 
          Bertalanits István ügyvezető igazgató 
          Kutrucz Tibor ügyvezető igazgató 
          Kiss Péter Ernő ügyvezető igazgató 
                    Mihácsi István ügyvezető igazgató 
          Kerekes Tibor ügyvezető igazgató 
 
   (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A bizottságok a 
Komáromi Televízió Kht. üzleti tervével kapcsolatban nem jutottak egyezségre. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Kéri, hogy a társaságokról külön-külön szavazzanak. 
 
TÁVHŐ KFT. 
 
Sárai János: A Távhő Kft. felügyelő bizottsága az üzleti tervet, a 7 %-os béremelést és a 
vezetői pótlékot elfogadta. A határozati javaslatban a „prémium” helyett „alapbért” javasol 
szerepeltetni. A határozati javaslatokban az alapbéreket ne szerepeltessék. Szükség van 
alapbér emelés esetében a Képviselő-testület döntésére? 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület arról, hogy a Távhő Kft. 2007. évi üzleti 
tervét elfogadja-e? 
 

- A Képviselő-testület a Távhő Kft. üzleti tervét 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
Zatykó János: Javasolja, hogy a Távhő Kft. vezetője esetében a 2006. évre kitűzött prémium 
100 %-a kifizetését és 250 E Ft-os alapbér megállapítását. 
 

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért. 
 
SAXUM KFT. 
 
Dr. Mészáros Gyula: A Kft. törzstőkéjét rendezni kell. A Felügyelő Bizottság ezt a prémium 
feltételek között szerepeltetni kívánja. Fontosnak tartja a közbeszerzési törvény 2/A. § (1) 
bekezdésében foglaltak betartását, mely a közbeszerzési eljárás lefolytatása szabályait rögzíti 
a 100 %-os önkormányzati tulajdonú gazdasági társaságok részére.  
A Saxum Kft. dolgozói tekintetében hasonló jellegű bérfejlesztést javasol, mint a többi 
gazdasági társaságnál. A Saxum Kft. ügyvezető igazgató esetében is javasolja a 7,5 %-os 
bérfejlesztést. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A törzstőkével kapcsolatos felvetés jogos, de azt külön 
előterjesztés keretében kell megtenni. A bérfejlesztés megszavazása megfogalmazására 
természetesen lehetőség van. 
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Dr. Mészáros Gyula: A figyelmet azért hívta fel erre, mert a Felügyelő Bizottság egyhangúlag 
javasolta ennek a kérdésnek a rendezését. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a Saxum Kft. 2007. évi üzleti tervét elfogadja? 
 

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület javasolja-e, hogy a Saxum Kft. ügyvezetője 
esetében a 2006. évre kitűzött prémium 100 %-a kifizetését, valamint a 2007. évi személyi 
alapbére 7,5 %-kal történő megemelését? 
 

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért. 
 
KOMTURIST-KOMÁROM KFT. 
 
Dömötör Andrásné: A Komturist-Komárom Kft. mérlegét és üzleti tervét a Felügyelő 
Bizottság elfogadta. A kft. örömmel vette a 15 M Ft-os támogatást, de szükségük lenne a 
motel szobáinak felújítására is. A kft. ügyvezetője alapbérét 7,5 %-kal javasolják megemelni. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a Komturist-Komárom Kft. 2007. évi üzleti tervét 
elfogadja? 
 

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület javasolja a Komturist-Komárom Kft. 
vezetőjének, hogy a 2006. évre kitűzött prémiumként az éves személyi alapbér 42 %-a 
kifizetését, 2007. január 1-től bére 372 E Ft-ban történő meghatározását? 
 

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
KOMÁROMI TELEVÍZIÓ KHT. 
 
Győri István: Nem prémiumra, hanem jutalomra tett javaslatot a Felügyelő Bizottság.  
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület arról, hogy a Komárom Városi Televízió 
Kht.2007. évi üzleti tervét elfogadja-e? 
 

- A Képviselő-testület a javaslattal 9 igen, 9 tartózkodás szavazattal nem ért egyet. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a Komárom Városi Televízió Kht. vezetőjének 
2006. évre jutalomként a főszerkesztői díj 6 havi kifizetését engedélyezi-e? 
 

- A Képviselő-testület a javaslatot 9 igen, 9 tartózkodás szavazattal nem támogatja. 
 
Győri István: Javasolja, hogy a Képviselő-testület a 100 %-os önkormányzati tulajdonú és a 
többségi önkormányzati tulajdonú kft-k esetében a vezetők bérét 2007. január 1-től 7,5 %-kal 
emeljék. 
 

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a rendkívüli ülésen a Komárom Városi Televízió 
üzleti tervével foglalkozni kíván? 
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- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért. 

 
KOMTHERMÁL KFT. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a Komthermál Kft. 2007. évi üzleti tervét 
elfogadja-e? 
 

- A Képviselő-testület az üzleti tervet 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
Dr. Kerekes Tibor: A gazdasági társaságok esetében szavazni kell a 2007. évi 
prémiumfeltételekről. 
 
Dr. Molnár Attila: Javasolja, hogy a gazdasági társaságok esetében a Felügyelő Bizottságok 
által javasolt prémiumfeltételeket fogadják el. A Komthermál Kft. és a Vizák Kft. esetében 
javasolják a tagi képviselőnek, hogy a prémiumfeltételeket szavazza meg. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
 
57/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 

1. A Képviselő-testület a Távhő Kft., a Saxum Kft., a Komturist-Komárom Kft. 2007. 
évi üzleti tervét jóváhagyja.. 

2. A Képviselő-testület a Komthermál Kft. és a Vizák Kft. 2007. évi üzleti tervéről 
előterjesztett tájékoztatót elfogadja. 

3. A Képviselő- testület 2007. január 1-től a Távhő Kft. ügyvezető igazgatójának 
250 E Ft, a Saxum Kft. ügyvezetőjének 322,5 E Ft, a Komturist-Komárom Kft. 
ügyvezetőjének 372 E Ft alapbér megállapítását engedélyezi. 

4. A Képviselő testület a Távhő Kft., és a Saxum Kft. és a Komturist-Komárom Kft. 
ügyvezetőjének 2007. évi prémiumát a felügyelő bizottságok által javasolt mértékben, 
de maximum az alapbér 100 %-ában javasolja jóváhagyni. 

 
  Határidő: azonnal 
  Felelős:   Zatykó János polgármester 
       Sagát Ágnes osztályvezető 
 
 
9. Napirendi pont: A SAXUM Kft. Felügyelő Bizottsága ügyrendje. - Taggyűlés 
 

Előadó: Zatykó János polgármester                                 
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 

 
Zatykó János: Az Ügyrendi Bizottság az előterjesztést elfogadásra ajánlja. 
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja. 
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58/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

A Képviselő-testület, mint az egyszemélyes önkormányzati tulajdonú Saxum Kft. 
taggyűlése a Felügyelő Bizottsága 2007-2010-ig terjedő időszakra vonatkozó 
ügyrendjét a melléklet szerint jóváhagyja.  
 
 Határidő: azonnal 
 Felelős:   Zatykó János polgármester 
     Dr. Mészáros Gyula, a Felügyelő Bizottság elnöke 

 
 
 
10. Napirendi pont:     A 2007. évi Komáromi Napok rendezvénysorozat végleges programja.  
 
                                    Előadó: Zatykó János polgármester   
 
    (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
 
Zatykó János: Az Idegenforgalmi és a Sport Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra 
ajánlja. 
 
Nagy Zoltán: A Komáromi Napok idején kisvasút közlekedik Észak és Dél-Komárom között.  
 
Horváth Gyula: A Sport Bizottság is elfogadásra ajánlotta az előterjesztést. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
59/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

A Képviselő-testület a 2007. évi Komáromi Napok rendezvénysorozat végleges 
programjáról szóló tájékoztatást elfogadja. 
 
 Határidő: azonnal 
 Felelős:   Zatykó János polgármester 
     Rédli Margit kulturális- és sajtóreferens 

 
 
11. Napirendi pont:  Tájékoztató a hulladékgazdálkodás, az illegális hulladéklerakások 

helyzetéről  (a hulladékudvar kialakításának feltételei, üdülőterületek 
hulladékszállítása).  

 
Előadók: Zatykó János polgármester                                 

                 Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
  
   (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
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Zatykó János: Az előterjesztést a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta. A 
bizottságok a határozati javaslat 1., 2., és 4. pontját elfogadásra ajánlják. A kiegészítő 
anyagban szerepel a bizottságok további javaslata. 
 
Győri István: 2006. decemberében a hulladék díjemelések tárgyalása kapcsán döntött úgy a 
testület, hogy meg kell vizsgálni, hogy milyen gondok, problémák vannak a hulladékkezelés 
tekintetében a városban. Alapos előterjesztést készített a hivatal, melyet a szolgáltató egy 
korrekt tájékoztatással egészített ki. A városban problémát jelent a Fenyves városrész 
hulladékszállítása, az illegális hulladéklerakók képződése, az építési törmelék elhelyezése, a 
települési folyékony hulladék szabályozott gyűjtése, a rendelet megalkotása, a térségi 
rendszerhez történő csatlakozásból adódó feladatok, a hulladékudvarok létesítése és a 
koppánymonostori hulladéklerakó rekultivációs kérdése. 
A koppánymonostori hulladéklerakó és a hulladékudvarok rekultivációjára a Duna-Vértes 
Hulladékgazdálkodási Rt. tagjaként számítottak. Az EU-s támogatási összegek még nem 
állnak rendelkezésre. A szolgáltatóval történt egyeztetés szerint a létesítmények terveztetését 
el kell kezdeni, hogy a meglévő tervek birtokában el lehessen kezdeni. 
A kiegészítő anyag utolsó két módosított határozatában a hulladékudvar megterveztetése 
pályázati pénzek bevonásával történne.  
A Képviselő-testület előtt álló feladatokat a határozati javaslat részben megfogalmazza. A 
határozati javaslat 1. 2. és 4. pontját elfogadásra ajánlják. A határozati javaslat 3. pontjában 
egy második hulladékudvar létrehozásáról van szó. Javaslatuk szerint, hogy egy 
hulladékudvart terveztessenek. 
Ezen túl a kiegészítő anyagban megfogalmazott feladatokat kéri a bizottság elfogadni: 
Fenyves területének bevonása a rendszeres hulladékszállításba az állandó lakosok részére 
hulladékgyűjtő edénnyel, az üdülők részére zsákos megoldással. 
Építési törmelék lerakóhely kialakítását fontosnak tartják, de a leggazdaságosabbnak nem a 
Báthory utcai kialakítását tartják. A Saxum Kft. Laktanya-köz mögött kialakított telephelye 
bekerített, portaszolgálattal ellátott. Itt elhelyezhetik az építési törmeléket. 
Az illegális hulladéklerakók felszámolására a költségvetésben pénzügyi keretet különítettek 
el. A további illegális hulladéklerakók kialakításának megakadályozása és a költségek 
áthárítása a lerakókra szükséges lenne. Próba jelleggel a lovas őrséget is bevonhatják a 
munkába. A rendőrséggel az együttműködési megállapodást hamarosan aláírhatják. 
Javasolja, hogy a lomtalanítást kísérleti jelleggel negyedévente végezzék el.  
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Ha nem a Báthory utcai lerakóba helyezik az építési törmeléket, 
hanem a zárt telephelyre, az mennyi időt venne igénybe. 
A lovas őrséggel kötendő megállapodás pénzügyi vonzata nem szerepel az előterjesztésben. 
 
Győri István: Összegszerűen ezt nem lehet tudni, hiszen nem ismert, hogy mikor kötik meg a 
szerződést. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Javasolja, hogy a rendőrség és a lovas őrség közötti szerződés 
megkötését várják meg. 
 
Győri István: A lovas őrségnek a rendőrséggel megkötött szerződés után nem lesz több 
jogköre. A lovas őrség a hulladékot lerakó személyt a helyszínen tarthatja a rendőrség 
kiérkezésével. A szerződés után a rendőrséget azonnal értesítik és a rendőrség azonnal a 
helyszínre indul. A lovas őrség polgárőr jogosultságokkal tevékenykedik 
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Bertalanits István: A kisebb átalakításokból adódó építési törmelék átmeneti lerakásáról van 
szó. A lakosság által minimális mennyiségben lerakandó törmeléket konténerbe gyűjtik. A 
telep Ny-i oldala 1000 m2-el növelhető, melynek minimális költsége van. Ha az AVE Rt-vel a 
szállítás feltételeiben és az anyagi vonzatokban megegyeznek, akkor a telep kialakítható.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A napirend tárgyalásakor kérték, hogy vizsgálják meg annak 
lehetőségét, hogy 60 év felettiek milyen támogatást kaphatnának. Kéri, hogy később erre 
térjenek vissza és hozzanak döntést. 
 
Győri István: Május hónapban még tárgyal a képviselő-testület a szemétszállításról. A 
felvetett kérdésekről akkor még tárgyalhatnak. 
 
Sárai János: Az önkormányzat próbál intézkedéseket tenni az illegális szemétlerakások 
megszüntetésére, de a helyzet nem változik. Rendelet vonatkozik arra, hogy akinek a földjén 
szemetet leraknak, a tulajdonos köteles azt elszállítani. Ausztriában úgy szüntették meg az 
illegális szemétlerakásokat, hogy nagyon szigorúan büntettek. Az illegális szemétlerakások 
éjjel történnek, amikor a lovas őrség sem tud majd segíteni.  
A szemétdíj helyett kommunális adót kellene bevezetni.  
 
Géringer László: Szabályokat akkor alkossanak és akkor büntessenek, ha az önkormányzat is 
mindent megtesz azért, hogy elkerülhető legyen a szabálytalanság. A lomtalanítást minden 
negyedévben végezzék el. Figyelmeztető táblákat helyezzenek el az illegális 
hulladéklerakókhoz.  
Kérjék fel a lovas őrség vezetőjét, hogy adjon tájékoztatót arról, hogy milyen garanciát tud 
adni arra, hogy a feladatot el tudják látni. 
 
Dr. Kerekes Tibor: A bűncselekmény elkövetésen tetten ért személyt bárki elfoghatja, csak 
köteles a nyomozóhatóságnak átadni.  
 
Dr. Szöllősy Ferenc: A hulladékudvar megterveztetésére pályázat kiírását a bizottság 
megszavazta pályázati pénzeszköz bevonásával.  
 
Géringer László: Javasolták, hogy terveztessék meg a hulladékudvart. Természetesen 
pályázati összegeket is bevonhatnak. 
 
Győri István: A hulladékudvarra akkor lehet pályázatot kiírni, ha van terv. Sem a tervezésre, 
sem a hulladékudvar megvalósítására a költségvetésben nincs pénz. A hulladékudvart 
megterveztethetik, de a koppánymonostori lerakó rekultivációjának tervei nagyobb összeget 
igényelnek. 
 
Dr. Söllősy Ferenc: Javasolja, hogy írjanak ki pályázatot a hulladékudvar megterveztetésére a 
2007. évi költségvetés általános tartaléka vagy pénzmaradványa terhére. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Jegyző úr javaslatát elfogadja. 
 
Zatykó János: Ez a döntés törvénytelen lenne. 
 
Győri István: Javasolja, hogy a határozati javaslatokat a Képviselő-testület fogadja el azzal, 
hogy a hulladékudvar megterveztetése,- ha lehetséges – pályázati pénzeszközök bevonásával. 
Anyagi fedezet esetén a pályázatot kiírják. 
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Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslat 1., 2., és 4. pontjáról, 
valamint a kiegészítő anyagban leírtakról. 
 
- A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja. 
 
60/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 

1. A Képviselő-testület elfogadja a hulladékgazdálkodás, az illegális hulladéklerakások 
helyzetéről szóló tájékoztatót. 

2. A Képviselő-testület Komárom Város tervezett hulladékkezelő létesítményei 
helyszínének továbbra is a Zrínyi utca végén lévő területet tartja legmegfelelőbbnek.  

 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármesteri Hivatalt, hogy a települési 
folyékony hulladék szállítására feljogosítandó közszolgáltató kiválasztására a pályázati 
kiírást, valamint a települési folyékony hulladékszállításáról rendelet-tervezetet készítse el 
és terjessze a Képviselő - testület elé. 

 
Határidő: Határidő: 2007. június  
Felelős: Sagát Ágnes osztályvezető 

      Tóth Bernadett környezetvédelmi ügyintéző 
 
4.,A Képviselő-testület elrendeli a Koppánymonostor –Fenyves üdülőrész területét 
bevonni a rendszeres hulladékszállításba (az üdülők részére zsákos, az állandó lakók 
részére kukás hulladékszállítás). 
Az építési törmelék lerakó hely kialakítását elsősorban a Báthory utcában javasolja 
megvalósítani, nagy konténer biztosítása (AVE Rt. részvételével) mellett. 
Elrendeli az illegális hulladéklerakók felszámolását, szigorú ellenőrzését, utóbbi feladat 
végrehajtására a Polgármesteri Hivatal kössön 2007. évre szerződést  – próba jelleggel - a 
Komáromi Lovasőrséggel . 
Felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy Komárom város területén  – a ciklus időszakra – 
negyedévente –  (éves szinten 4 alkalommal) hirdessen lomtalanítási akciót. 
Elrendeli Komárom város területén hulladékudvar megtervezésére pályázat kiírását – ha 
lehetséges pályázati pénzeszköz támogatás mellett. 
Elrendeli a koppánymonostori hulladéklerakó rekultivációja megterveztetését. 
 

Határidő: Határidő: azonnal, illetve folyamatos 
Felelős: Sagát Ágnes osztályvezető 

      Tóth Bernadett környezetvédelmi ügyintéző 
 
10. Napirendi pont:  Komárom város villamos energia gazdálkodása felülvizsgálata az 

energia törvény figyelembe vételével. 
  

Előadó: Zatykó János polgármester                                 
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
   (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A bizottságok a 
határozati javaslatot 6. és 7. ponttal egészítette ki. 
 
Győri István: Tudomása szerint ilyen jellegű általános energia felmérés a városban még nem 
történt. A kérdés aktuális a június 1-i szabad szolgáltató választás miatt. Ezen időpontig meg 
kell határozni a lekötött energia mennyiségeket, melyek feltétlenül szükségesek. Az 
előterjesztés határozati javaslata az aktuális feladatokat tartalmazza.  
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El kell dönteni, hogy a város szempontjából gazdaságosabb-e önálló energetikus 
foglalkoztatása, vagy a feladatot megbízásos alapon látják el. A határozati javaslatok 
végrehajtásához a szükséges anyagi fedezetet is biztosítani kell. 
 
Géringer László: Az előterjesztésben szerepel, hogy a villamos energia ellátását kerekedőkön 
keresztül is megvalósíthatják. A kereskedők, szolgáltatók megkeresik az intézményeket. Ne 
siessék el a döntést, hiszen lehet, hogy a felmérés elkészítésére ajánlatot tesz egy szolgáltató. 
 
Győri István: Az energia vásárlás kérdése természetesen versenytárgyaláson dől el. Ha nem 
készítik el a felmérést, nem tudják megmondani, hogy az önkormányzati intézményekben 
mennyi energiára van szükség. Ha ezeket az információkat nem ismerik, akkor nem tudnak 
választani a szolgáltatók között. A versenyeztetéssel egyetért, de ahhoz ismerni kell az 
önkormányzatigényeit. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Egyetért azzal, hogy külsős szakember, vagy városi energetikus 
alkalmazásával meg kell kezdeni a munkát.  
 
Nagy Zoltán: Csak az energia vásárlásáról volt eddig szó. Az EU célul tűzte ki, hogy 2020. 
évre az összes energiafelhasználás 20 %-a a megújuló energiaforrásból származhat. A 
hagyományos energiaforrások lassan kiapadnak, az árak növekednek. El kell gondolkodni a 
termálvíz és a napenergia kihasználása lehetőségén. Az önkormányzat is tehet a saját 
eszközeivel azért, hogy a saját energia igényt olcsóbban, megbízhatóan oldják meg. 
 
Dömötör Andrásné: A szakértő leírja, hogy a közvilágítást mérhetővé kell tenni, mert jelenleg 
akkor is fizetnek a lámpákért, ha nem világítanak. A tél folyamán a Mártírok útján egy hetet 
égtek a lámpák, egyébként sötét volt. A korszerű lámpák száma 2294 db, a Saxum Kft. 
felmérése szerint 2944 db, mely szerint felesleges fizetések történtek.  
 
Győri István: Az E-ON Rt-nek korszerűsítésre átadott lámpák darabszáma az egyik, a másik a 
városban meglévő összes lámpa – MOL-hoz és E-ON-hoz tartozóan. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatokról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
61/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat:   

A Képviselő-testület a város energia gazdálkodásának optimalizálása érdekében a 
következő feladatok elvégeztetésére felkéri a Polgármesteri Hivatalt. 
1.  A jelenleg nem használt önkormányzati tulajdonú épületekben a rendelkezésre 

álló teljesítmények felülvizsgálata. 
2. Az E.ON Zrt-nek átadott források visszaigénylési lehetőségének felülvizsgálata. 
3. A közvilágítási hálózat lámpatípusonkénti szelektív felmérése. 
4. Önkormányzati intézmények lekötött teljesítményeinek ellenőrzése. 
5. Vagyonátadások felülvizsgálata. 
6. Meg kell vizsgálni a személyi és tárgyi feltételek biztosítását (városi energetikus 

alkalmazása a hivatalon belül vagy  külső szakértővel megbízási szerződés). 
 
 Határidő: azonnal 
 Felelős:   Zatykó János polgármester 
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
                      Sagát Ágnes osztályvezető 
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11. Napirendi pont:  A Gesztenyés Óvoda beszámolója tevékenységéről. 
 

Előadó: Zatykó János polgármester  
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)                                

 
Zatykó János: Az Oktatási Bizottság a beszámolót a Képviselő-testületnek elfogadásra ajánlja. 
Véleménye szerint az intézményvezető tartalmas, színvonalas beszámolót tárt a Képviselő-
testület elé. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság a beszámolót szakmailag jónak, színvonalasnak 
ítélte és a Képviselő-testületnek elfogadásra ajánlja. 
A bizottság javasolta, hogy a Komárom-Bábolna Kistérségi Társulás az intézmények 
logopédiai ellátását a korábbi szinten biztosítsa. A kistérségi társulás figyelmét felhívják erre 
a problémára. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja. 
 
62/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

1. A Képviselő-testület a Gesztenyés Óvoda tevékenységéről szóló beszámolóját 
elfogadja, és köszönetét fejezi a színvonalas, tartalmas munkájáért. 

 
2. A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a Komárom-Bábolna Kistérségi Társulás 

az intézmények  logopédiai ellátását a korábbi szinten biztosítsa. 
 

 Határidő: azonnal 
 Felelős:   Zatykó János polgármester 
     Thoma Béla referens 

 
 
12. Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés 

közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az 
önkormányzati beruházások állásáról, az önkormányzati likviditás 
helyzetéről, az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről.  

 
Előadó: Zatykó János polgármester  
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)                                

  
 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Szerencsétlen dolognak tartja, hogy a Közbeszerzési 
Bírálóbizottság határozatképtelen volt. Egyeztetett időpont helyett egy másik napra hívták 
össze az ülést. A bizottság döntése helyett polgármester úr egy személyben döntött a 
közbeszerzésről. Kéri, hogy a jövőben egyeztetett időpontban kerüljön sor a bizottság ülésére. 
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Dr. Szöllősy Ferenc: A Közbeszerzési Bíráló Bizottság egy esetben határozatképtelen volt 
ebben a témában is, azonban a Képviselő-testületnek volt egy döntést megelőző, kötelező 
határozata, mely kimondta, hogy a közbeszerzési ügyben a kellő fedezet nem áll 
rendelkezésre. A testület elrendelte, hogy ebben a témában újra kell tárgyalni minden 
ajánlattevővel, csökkenteni kell a vételárat és ezután a Képviselő-testület ígéretet tett arra, 
hogy a fedezetet biztosítja. Ezen az ülésen egyébként nem döntöttek a bizottság elnök-
helyettese személyéről sem a határozatképtelenség miatt. 
Az új ajánlatok beérkezésekor újra összehívták a bizottságot. Az új ajánlatok 5 M Ft-tal 
kevesebb összegre szóltak, mint a megelőző ajánlat. A bizottság döntését a polgármester úr 
elé terjesztették, akinek 150 M Ft alatt döntési joga van. Az eljárás véleménye szerint 
szabályos volt. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A tárgyalások, események között szerepel, hogy Dr. Bujdosó 
László regionális tisztifőorvos március hónapban márciusban megkereste a polgármestert és a 
bizottság elnökét, hogy megyei etikai tanácsot hoznak létre. A fenntartó részéről kérték, hogy 
tagot delegáljanak ebbe a bizottságba. Az SZMSZ alapján az önkormányzat ügyében eljáró 
delegált kinevezése testületi és bizottsági döntés alapján történik. A levelet kiszignálta 
polgármester úr Dr. Halász Károly úrra és a Kórházigazgatóra, majd a delegáltat megnevezte. 
Két bizottsági ülés és testületi ülés is volt időközben.  
A Csokonai Művelődési Ház új igazgatója személyében a Képviselő-testület nem hozott 
döntést. A mai napig nem adott polgármester úr arról tájékoztatást, hogy ki lett a megbízott 
igazgató.  
Bevett szokás, hogy amíg nincs költségvetés, addig polgármester úr egy személyben utalja át 
a pénzösszegeket. Ez az önkormányzatiság megcsúfolása. 
 
Zatykó János: Bujdosó úr bizottsági elnöknek szóló levelét nem ismeri.  
Az ügyben gyorsan kellett állást foglalni, majd a döntésről a Képviselő-testületet tájékoztatta. 
(Ismerteti Bujdosó úr levelét.) 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A fenntartó nem egy személyben a polgármester, hanem a 
Képviselő-testület és a bizottságok.  Arról volt szó, hogy a polgármester a Képviselő-testület 
helyett, felhatalmazás nélkül intézkedett. A bizottság javaslatot tehet a Képviselő-testület felé, 
hiszen a szakmájáról van szó. Az etikai bizottságban és a kamarában tíz évig dolgozott. 
Nehezményezi, hogy egészségügyet érintő kérdésben, a polgármester úr semmibe vette. Nem 
a kinevezett személlyel van problémája, hanem az eljárással, melyet polgármester úr 
folyamatosan tesz olyan ügyekben, melyekre nincs felhatalmazása. A testület nevében eljárni 
akkor lehetséges, ha arra a Képviselő-testület felhatalmazta a polgármester urat. 
 
Zatykó János: A levelet, - mely sürgős volt – március 9-én bontotta. A levelet az 
illetékeseknek kiszignálta kérve, hogy a jelölt nevét jelentsék le. A kórház igazgató-helyettese 
nevét lejelentették. 
Kéri, hogy a Csokonai Művelődési Központtal kapcsolatos választ a hivatal készítse elő. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Polgármester eljárásával van gond, mivel az az Ötv-vel 
ellentétes. Polgármester úr minden jogkört magához von. Kéri, polgármester úr tartsa magát a 
törvényhez.  
 
Zatykó János: Nem szeretne minden feladatot magához vonni, jó dolog, ha ebbe a munkába a 
munkatársak és a képviselők besegítenek. 
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Dr. Molnár Attila: Törvény által létrehozott etikai tanácsról van szó, ahol a fenntartó 
önkormányzat tagot delegál. A kérdés eldöntésére nem a polgármester úr jogosult, hanem a 
Képviselő-testület.  
Jogszabálysértő módon a Csokonai Művelődési Központ vezetőjét az átmeneti időszakra nem 
a Képviselő-testület nevezte ki. Milyen intézkedés történt ebben a kérdésben? 
 
Zatykó János: Nem egy személyben döntött az etikai bizottsági tagságról, mivel az érintettek 
véleményét kikérte, majd a Képviselő-testületet tájékoztatta.  
 
Dr. Halász Károly: A Csokonai Művelődési Központban a Kjt. szerinti magasabb vezetői 
jogkört senki sem tölti be. A Kjt. szerint magasabb vezető csak a Képviselő-testület által 
kinevezett személy lehet. Mivel nincs magasabb vezető, a vezető helyettesítéséről 
gondoskodni kellett. A vezető helyettesítési rendet a Kjt. végrehajtási rendelete tartalmazza. A 
rendelet szerint elsősorban az SZMSZ szerinti helyettesítési rend lép életbe. Az ülésen 
tisztázták, hogy a helyettes GYES-en van. Ezt követően a rendelet szerint lehetőség van arra, 
hogy valakit a helyettesítéssel megbíznak, aki rendelkezik a jogszabályi előírásoknak 
megfelelő képzettséggel. Gábor Klárát bízták meg az intézmény vezetésével addig, amíg az új 
pályázatot a Képviselő-testület nem bonyolítja le. A pályázat májusban jelenik meg a 
közlönyben. Az eljárásról szóló jogszabály előírja, hogy a pályázatot 90 napon belül kell újra 
meghirdetni, melyre sor került. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az elmúlt hónapokban a város tulajdonában lévő gépkocsit a 
polgármester úr szabadon, kontrollálatlan módon használta. Kéri, hogy a város tulajdonában 
lévő gépkocsi használatára jegyző úr használati rendet dolgozzon ki. 
 
Zatykó János: Eddig soha nem határozták meg a gépkocsi használatát. A város céljai 
érdekében használja a gépkocsit. Polgármestersége óta gépkocsira költségtérítést nem vett fel.  
 
Dr. Molnár Attila: Kéri, hogy a Csokonai Művelődési Központtal kapcsolatban írásos 
jelentést kér, mivel az ügyben a Közigazgatási Hivatal véleményét szeretné kikérni. 
Véleménye szerint a Képviselő-testület lett volna jogosult, hogy a helyettesítésről intézkedjen.  
Kérdése, hogyan történhet az meg, hogy a város második emberét, az alpolgármestert 
„levegőnek” nézik a hivatalban?  
Sosnowiec város küldöttsége Komáromba látogatott. A lengyel delegációval látta 
polgármester urat és a referens asszonyt. Alpolgármester asszony nem tudott arról, hogy 
delegáció érkezett a városba. A Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága elnöke és tagjai sem 
tudtak a meghívásról. 
Alpolgármester asszony tájékoztatása szerint vezetői értekezletet nem tartanak a hivatalban. 
Egyetlen programról sem kap tájékoztatást alpolgármester asszony. Március 15-i ünnepségen 
az önkormányzat koszorújának elhelyezésekor polgármester úr megkérte alpolgármester 
asszonyt, hogy vegyen részt a koszorúzáson?  
Észak-Komáromba látogatott az országgyűlés elnöke. A másnapi sajtóból értesült, hogy 
alpolgármester asszony ezen a rendezvényen sem vett részt.  
A Képviselő-testület ülésére benyújtott előterjesztések elkészítését követően is vezetői 
értekezletet kellene tartani, így mindenki megkapta volna a döntéshez szükséges 
információkat.  
A polgármester, az alpolgármester, a jegyző és az aljegyző képviseli az önkormányzatot. A 
vezetők előtt semmiféle titok nem lehet. Véleménye szerint ami nem hatósági ügy, hanem 
önkormányzati ügy, arról a Képviselő-testület is megkaphatja a részletes információkat. Kéri, 
hogy próbálják meg más hozzáállással irányítani a várost.  
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Zatykó János: Véleménye szerint nem a napirendi ponttal kapcsolatosak az elhangzottak. Ezt 
a kérdések, bejelentések napirend kapcsán kellett volna elmondani.  
Komárom városba turista csoport érkezett, nem a testvérváros delegációja. Kérték, 
amennyiben van ideje, referens asszonnyal  együtt váltsanak velük néhány szót.  
A hivatalban minden osztály tart vezetői értekezletet, melyeken alpolgármester asszony részt 
is vesz.  
Március 15-i ünnepség idején alpolgármester asszony szabadságon volt. Amint tudomására 
jutott, hogy a rendezvényen részt vesz, azonnal kérték, hogy csatlakozzon a vezetőséghez.  
Szili Katalin látogatásakor Észak-Komárom polgármestere kérte meg, hogy a rendezvényen 
vegyen részt.  
A testületi ülések napirendjét a munkaterv alapján állítják össze. A meghívót alpolgármester 
asszony bármikor megtekintheti. Tudomása szerint a munkaköri leírásában szereplő 
feladatokkal összefüggő előterjesztéseket mindig átnézi és a munkatársakkal megbeszéli.  
 
Dr. Molnár Attila: Nem kért választ felvetésére, csak kiragadott példákat említett. Az 
országgyűlés elnökének látogatására nem az országgyűlési képviselőt, hanem a polgármestert 
hívták meg. A látogatásról az alpolgármester asszonyt is tájékoztatni kellett volna. 
 
Zatykó János: Szili Katalin elnök asszony Észak-Komáromba érkezett. Kéri, képviselő úr 
tényszerűen fogalmazzon.  
 
Hornig Rudolfné: Alpolgármesterré választásakor polgármester úrral arról beszéltek, ha 
véglegesen elfoglalhatja irodáját a hivatali irodák átalakítása után, akkor egyszerűbb lesz a 
munka. Voltak próbálkozások, hogy a munkában vegyen részt, de a feladatok „eltűntek”, nem 
keresik meg ilyen jellegű aláírásért. Reggel 8 óráig minden megbeszélés lezajlik a hivatalban. 
A MOL-lal kapcsolatos tárgyalásokra nem hívták meg. 
A Műszaki és Építési Osztály értekezletein részt vett, egyéb értekezletekről nincs tudomása. 
 
Zatykó János: Nem tiltotta soha, hogy alpolgármester asszony a munkaköri leírásában 
szereplő feladatokban részt vegyen.  
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Egy önkormányzat működésébe ezeket a hárításokat polgármester 
úr ne tegye. A FIDESZ frakció is igyekszik „beleszólni” a város életébe, kontrollálni, melyet 
nehéz lehet megszokni. 
Az elmúlt négy évben a polgármester és az alpolgármester kapcsolata máshogy működött.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Polgármester úr akadályoztatása esetén alpolgármester 
asszonynak kell döntéseket hoznia. Döntésképes akkor lehet, ha az intézmények működését 
naprakészen ismerheti. Ha az alpolgármester lehetőséget sem kap arra, hogy feladatát ellássa, 
akkor törvénytelenséget követnek el és veszélyeztetik a város működését. Kéri, hogy ebben az 
ügyben ne a politika, hanem az ésszerűség döntsön. 
 
Zatykó János: Mi akadályozza meg alpolgármester asszonyt abban, hogy ami az 
önkormányzatnál történik, azt ne ismerhesse meg? Amennyiben alpolgármester asszony kéri, 
bármiben segítenek, de ilyen kérésre nem került sor. 
 
Horváth Gyula: A Komárom-Esztergom megyei Kézilabda Szövetség rendezvényén négy 
ország képviselői vettek részt. A gyermekeknek bemutatták Tatát és Tatabányán. A megyei 
vezetőket kérte, hogy Komárom városát is mutassák be egy ilyen rendezvény alkalmával. 
Komárom városából három lány került a válogatottba.  
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Dr. Mészáros Gyula: Elhangzottak vélt, valós sérelmek. Ezeket a problémákat közvetlenül 
kellett volna megbeszélni, megoldani. Kéri, ha valakinek problémája van, akkor a kérdést 
először személyesen próbálja meg rendezni. Jegyző úr is elmondta, hogy amennyiben 
alpolgármester asszonynak problémája van, természetesen segítenek.  
 
Czita János: Tájékoztatja a Képviselő-testület tagjait, hogy a Koppánymonostori 
Részönkormányzat helyszíni bejárást kezdeményezett és a Gombrocsó Egyesület Duna parti 
kikötőjét megtekintette. Helyszíni bejárást kezdeményeztek továbbá a régi monostori 
temetőben. Megtekintették az épülő ifjúsági házat és a Vezérek parkját.  
A részönkormányzat elkészítette a sportpálya és öltöző, a kultúrház felújítása és a Vezérek 
parkja kialakítása terveit, melyet a Műszaki Osztály vezetőjének eljuttattak. 
 
Hornig Rudolfné: A problémák megoldásához elsősorban nyitottságra van szükség.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság ülésén tárgyalták a 
Területi és Krízis Gondozási Központ vezetői álláshelyére beérkezett pályázatokat. Három 
pályázó közül választott a bizottság. Meghirdették az Idősek Otthona és Otthonháza vezetői 
álláshelyét. A Selye János Kórházban a térítési díj szabályzatról tárgyaltak. Tájékoztató 
hangzott el a gyermek osztály ügyelete megszervezéséről. A bizottság meghívóban jelzett 
előterjesztések közül levette napirendről a Selye János Kórház átvilágításáról szóló 
beszámolót. Dr. Kreft-Horváth Lóránd képviselő úr tartott tájékoztatót a prevencióról.  
 
Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága ülésén a 2007. évi, 
bizottság részére biztosított pénzkeretet osztották fel.  
Óriásplakátok telepítésére 5.000 E Ft-ot, arculattervezésre 2,5 M Ft-ot, garantált programokra 
(idegenvezetés Észak- és Dél-Komárom között) 1 M Ft-ot, animátor foglalkoztatásához 
támogatásra 500 E Ft-ot, tájékoztatás programokról 1 M Ft-ot, kiállításokon történő 
részvételre 2 M Ft-ot, nyereményjátékok díjazására 500 E Ft-ot különítettek el. Nemzetközi 
kapcsolatok támogatására 2 M Ft-ot különítettek el, melyre pályázatot írnak ki. A Komáromi 
Napok rendezvénysorozatra a Képviselő-testület 23 M Ft-ot különített el, tanulmányutakra 
500 E Ft-ot, előadásokra 500 E Ft-ot, általános tartalékba 11.500 E Ft-ot különített el.  
A bizottság az általános tartalék terhére elsősorban reklám célú kiadásokat szeretne 
finanszírozni, miután az arculattervezés megtörtént. 
 
Zatykó János: Az előterjesztésben határozati javaslat szerepel a Bozsik Általános Iskola 
alapító okirata módosítására. Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
Zatykó János: A következő határozati javaslat alapján a Széchenyi u. 7. szám alatti ingatlan 
hasznosítására vonatkozik, mely szerint az ügyben később döntenek. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a beszámolóról. 
 
- A Képviselő-testület a beszámolót 17 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja. 
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63/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
   

A Képviselő-testület elhatározza, hogy Komárom Város Önkormányzata által 
alapított kitüntetésekről szóló rendeleteit - elsősorban az anyagi elismerések 
tekintetében – felülvizsgálja. 
 

Határidő: 2007. október 31. 
Felelős: Zatykó János polgármester 

          Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 

  

64/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 

1., Komárom Város Képviselő-testülete a Bozsik József Általános Iskola 
Alapító   Okiratát az alábbiak szerint módosítja:  
2921 Komárom, Széchenyi u. 7 szám alatti telephelyet: törli 
 

2., Komárom Város Képviselő-testülete a 2921 Komárom, Széchenyi u. 7. 
szám   alatti ingatlan hasznosításáról a későbbiekben dönt. 

    
Határidő: azonnal 
Felelős: Zatykó János polgármester 
  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 

 
65/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 

A Képviselő-testület a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés 
közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az önkormányzati 
beruházások állásáról, az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről szóló 
beszámolót elfogadja. 
 
 Határidő: azonnal 
 Felelős:   Zatykó János polgármester 

 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó javaslatára a Képviselő-testület a Területi és Krízis Gondozási 
Központ vezetői álláshelyére beérkezett pályázatok elbírálásával folytatja munkáját. 
 
A napirendben érintett, pályázatot benyújtott személyek zárt ülés megtartását nem igénylik. 
 
 
14. Napirendi pont:  E g y e b e k. 
 
 

a/ A Területi és Krízis Gondozási Központ vezetői álláshelyére beérkezett pályázatok 
elbírálása. 

 
Előadó: Zatykó János polgármester                                 
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
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Zatykó János: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság az előterjesztést megtárgyalta. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság a pályázókat 
meghallgatta. Két pályázat felelt meg a kiírásoknak. Molnár János Róbert pályázatában a 
gyakorlati idő hiányát kifogásolták. A bizottság a legjobbnak Lippayné Barassó Julianna 
pályázatát tartotta. A bizottság Csonka Szilvia pályázatát nagyra értékelte, ezért a kötelező 
mentálhigiénés állás betöltésére tartották alkalmasnak.  
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A bizottság ülésén a szociális ágazatban dolgozó szakemberek is 
részt vették. A szakemberek javasolták, hogy amennyiben lehetőség van rá, Csonka Szilviát 
nevezzék ki mentálhigiénés szakembernek. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Az MSZP frakció is Lippayné Barassó Julianna pályázatát támogatta. 
Csonka Szilvia pályázata is értékes, de kinevezése a megválasztott vezető hatáskörébe 
tartozik.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A bizottság ülésén résztvevő szakemberek is támogatták 
Lippayné kinevezését. 
 
Dr. Halász Károly: Rendelet alapján kellett meghívni a bizottság ülésére a Szociális Igazgatók 
Magyarországi Egyesületének képviselőjét. A szakmai szervezet képviseletében a kisbéri 
intézményvezető asszony vett részt.  
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról, mely Lippayné 
Barassó Julianna kinevezésére vonatkozik. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
Zatykó János: Gratulál Lippayné Barassó Juliannának intézményvezetővé történő 
kinevezéséhez. 
 
Lippayné Barassó Julianna: Megköszöni a Képviselő-testület bizalmát. 
 
Dr. Juhászné Dr. Godán Ildikó: Megköszöni Csonka Szilviának és Molnár János Róbertnek az 
elkészített pályázatokat.  
 
66/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

1. , A Képviselő-testület a Területi és Krízis Gondozási Központ vezetői álláshelyére      
Lippayné Barassó Juliannát 5 év határozott időre 2007. május 1-től 2012. április 30-
ig terjedő időszakra kinevezi. 

 
2. , Alapbérét a Kjt. szerint állapítja meg, pótlékát a pótlékalap 250%-ában határozza   
meg. 

 
Határidő: 2007. május 1.  
Felelős:   Zatykó János polgármester 

         Dr. Halász Károly osztályvezető 
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b/ Komárom-Esztergom Megyei Önkormányzat által fenntartott – Komáromban működő 
– középfokú oktatási intézmények fenntartói feladatai átvállalásának lehetőségei, előnyei, 
hátrányai.  

 
Előadó: Zatykó János polgármester                                 

          Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
 (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
 
Zatykó János: Az előterjesztést a Pénzügyi és az Oktatási Bizottság megtárgyalta. 
Tájékoztatja a testületet, hogy a közoktatási törvény, az önkormányzati törvény a Megyei 
Önkormányzat kötelező feladataként jelöli meg a középfokú oktatást, hiszen ezek az 
intézmények körzeti jellegű közszolgáltatást végeznek. A megyében összesen 17 középfokú 
oktatási intézmény működik, melyek közül 11 fenntartója a Megyei Önkormányzat. 
A bekért anyagok alapján a Megyei Önkormányzat a fenntartásában lévő intézmények 
költségvetését az utolsó pillanatban is változtatta, ezért nem egyeztek a számadatok.  
A Megyei Önkormányzat az állami normatívából 20 E Ft-tal többet kap, mint Komárom 
városa. Az intézményvezetők beszámolójából kitűnik, hogy az intézmények működőképesek. 
A változtatások akkor előnyösek, ha a szakmai többletigények fedezetét is biztosítaná a 
Képviselő-testület. Ez a döntés a Megyei Önkormányzat terhének enyhítését is 
nagymértékben elősegítené. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot pontosítja a 
következők szerint: Komárom Város Önkormányzata a megyei fenntartásban működő, városi 
székhelyű oktatási intézmények közalkalmazottai részére étkezési és üdülési hozzájárulást 
vagy egészségbiztosítási befizetés formájában biztosítja. A kollégium esetében vagy üdülési 
hozzájárulást, vagy az egészségbiztosítási befizetési hozzájárulást biztosítja. A felügyelete alá 
nem tartozó intézmények részére a juttatást támogatásként az intézményekkel kötött 
támogatási szerződésben foglalt megállapodás alapján adja át. Fedezetét Komárom Város 
2007. évi költségvetése általános tartaléka terhére biztosítja,- ez 40 M Ft-os kiadást jelentene. 
A bizottság szeretné, ha a városi fenntartású intézmények közalkalmazottait megillető módon 
kerülne sor a juttatások biztosítására.  
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni osztályvezető korrekt előterjesztését, mely minden 
szempontból megvilágítja az átvétel előnyeit, hátrányait. Javasolja, hogy a határozati javaslat 
2. pontját fogadja el a Képviselő-testület. Minden intézményvezető azt szeretné, ha városi 
fenntartásba kerülnének vissza az intézmények. Ismerve a Megyei Önkormányzat helyzetét, 
az iskolák jövője, létfenntartása kétségessé válhat.  
Sokszor elhangzott az a kritika, hogy a gyermekeknek mindegy, hogy milyen fenntartásban 
van az iskolájuk. A megyei önkormányzat 35 fős osztálylétszámokat ír elő kötelezően. Nem 
mindegy, hogy a komáromi diákok milyen képzettséggel hagyják el az intézményt.  
Eddig csak anyagi szempontú érveket soroltak az átvétel tekintetében. Az önkormányzatnak 3 
milliárd forint pénzmaradványa van, ezért ez az érv nem állja meg a helyét. Várospolitikai 
kérdés, hogy az intézmények milyen fennhatóság alá tartoznak. Oktatáspolitikai szakmai 
szempontok alapján is meg kell vizsgálni ezt a kérdést. Sajnos a szakmai döntés nem született 
meg a bizottság részéről. 
Az MSZP frakció sajtótájékoztatót tartott ebben a kérdésben, mely kizárólag figyelemelterelés 
célját szolgálta. Olyan javaslattal álltak elő, melyet korábban képviselő társa már 
kezdeményezett.  
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Látható volt, hogy a Képviselő-testület nem támogatja az intézmények átvételét, ezért Dr. 
Kreft-Horváth Lóránd javasolta, hogy ezekben az intézményekben dolgozó pedagógusok 
kapják meg azokat a juttatásokat, melyek a városi fenntartású intézmények pedagógusait is 
megilletik. Ezt a javaslatot az Oktatási Bizottság ülésén, majd a Képviselő-testület lejárt 
határozatokra vonatkozó előterjesztésében is szerepeltették. Ezt a javaslatot a Pénzügyi 
Bizottság nem fogadta el. Ezután az MSZP frakció sajtótájékoztatót tartott ebben a témában, 
ahol ezt a javaslatot saját ötletükként ismertették. 
Véleménye szerint az anyagi megfontolásokon kívül nincs más érv amellett, hogy az 
intézményeket ne vegyék vissza. Kötelesek kiállni az intézmények mellett, hiszen az állami 
megvonások miatt a megyei önkormányzat jóval kevesebb összeggel gazdálkodik. Ne 
pártpolitikai és presztizs érdekek játszanak szerepet. Kéri, hogy ebben a témában név szerint 
szavazzon a Képviselő-testület. 
 
Győri István: Az ötlet első alkalommal a Pénzügyi Bizottság ülésén Lóczi Tibor bizottsági 
tagtól hangzott el.  
Amennyiben a határozati javaslat 2. pontját a Képviselő-testület nem fogadja el, úgy a 3. 
számú javaslatot ajánlják elfogadásra.  
Az Oktatási Bizottság javaslatát az alábbi módosítás szerint ajánlja elfogadásra: 
Komárom Város Önkormányzata a megyei fenntartásban működő, városi székhelyű oktatási 
intézményekben dolgozó közalkalmazottak számára is biztosítani kívánja a városi fenntartású 
intézmények közalkalmazottait megillető összegben az étkezési és üdülési hozzájárulást. A 
kollégium esetében csak az üdülési hozzájárulást. A felügyelete alá nem tartozó intézmények 
számára a juttatást támogatásként, az intézményekkel kötött támogatási szerződésben foglalt 
megállapodás alapján adja át az oktatási intézményeknek. A támogatás forrása Komárom 
Város 2007. évi költségvetése általános tartaléka. Időtartama 2007. év, illetve ezen belül az az 
időszak, amíg a Megyei Önkormányzat vissza nem állítja egységesen a megszüntetett 
juttatást.  
Dr. Molnár úr szerint nem lehet szabad prédaként a Megyei Önkormányzatnál hagyni az 
intézményeket, akkor arra gondolt, hogy a FIDESZ-es többségű Megyei Önkormányzat 
szabad prédaként foglalkozik velük?  
Ha mindazok a szakmapolitikai döntések, melyek a Megyei Önkormányzatnál megszülettek 
és rosszak voltak, akkor elsősorban a megyei frakciónak kell feltenni a kérdést, hogy miért 
hozták meg ezeket a döntéseket. A Megyei Önkormányzat a döntéseket az intézmények 
esetében azonos elvek alapján hozza. Ugyanazokat a létszámkorlátozásokat vezette be az 
összes megyei fenntartású intézménynél, mint a komáromi intézményeknél, nem tett 
diszkriminatív megkülönböztetést.  
A középfokú oktatási intézmények fenntartása, üzemeltetése megyei önkormányzati 
alapfeladat. A megyei önkormányzat jelenleg is több szabadon választott feladatot lát el, a 
meghozott döntések után is vállalt még ilyen jellegű feladatokat.  
Tekintettel az előterjesztésben foglaltakra, a megyei irányítás alatt az intézmények működése 
biztosított. A szakmai és pénzügyi fegyelem lazítása nem lehet célja és érdeke a városnak. 
Átvétel esetén sem lenne célszerű visszaállni a nem fegyelmezett irányításra és 
elszámoltatásra. Az MSZP frakció nem támogatja a határozati javaslat 2. pontjában 
megfogalmazottakat. A frakció szerint az a Megyei Önkormányzati határozat, melyet a 
FIDESZ többség a napi politikai hangulatkeltés érdekében megszavazott, azaz a megyei 
intézményekben foglalkoztatott közalkalmazottakat fogyasztásra készétel vásárlására jogosítja 
utalvány keretében, hátrányosan érinti a Komáromban dolgozó többi közalkalmazottakkal 
szemben ezeket a dolgozókat, ezért ezt a hármas határozati javaslatot a frakció egyhangúlag 
támogatni fogja és így kívánja orvosolni a hátrányos helyzetet. Ez nem jelenti azt, hogy a 
megyei FIDESZ frakciót felmentenék az ez irányú döntésük felelőssége alól. 
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Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A 27/2007. számú bizottsági határozatában javasolta, hogy 
Komárom Város Önkormányzata az átadás-átvételre vonatkozó vitától függetlenül a 
Komárom-Esztergom Megye által fenntartott, Komáromban működő középfokú oktatási 
intézményekben dolgozóinak megadja mindazon plusz juttatásokat, melyeket a városi 
fenntartású intézményekben dolgozó közalkalmazottaknak a 2007. évi költségvetésben 
meghatározott. A módosító javaslatot az MSZP-s bizottsági tagok közül ketten nem 
támogatták, egy bizottsági tag tartózkodott. Dr. Mészáros képviselő úr az újságban úgy 
nyilatkozott, hogy örül annak, hogy a FIDESZ képviselői belátták, hogy hiba volt a megyei 
fenntartású intézményektől elvenni az adómentes juttatások, melyek a dolgozók étkezését 
támogatták.  
Véleménye szerint az intézmények átvételének pénzügyi akadálya nincs. Javasolja, hogy az 
intézményvezetőket is hallgassák meg ebben a témában.  
Ne várják meg, hogy az oktatási intézményekben csökkenjen az oktatás színvonala, mert 35 
fős osztálylétszámmal nem lehet oktatni. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Kéri, hogy képviselő úr a személyes megjegyzésektől tartózkodjon.  
Az említett újságcikkben arra utalt, hogy a képviselő-testület tagjai között vannak olyanok, 
akik a Megyei Önkormányzatnak is tagjai és megszavazták a juttatások eltörlését – egy 
személy kivételével. Képviselő úr olvassa végig az újságcikket. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Nem kívánja végigolvasni a cikket. 
 
Dr. Mészáros Gyula: A komáromi testület FIDESZ-es tagjai a 2007. évi költségvetés 
tárgyalásakor összbizottsági ülésen még azt javasolták, hogy Komáromban is a megyei 
fenntartású intézményekhez hasonlóan el kellene gondolkodni azon, hogy a városi 
közalkalmazottaktól is megvonják az étkezési hozzájárulást. Ezt a javaslatot a szocialista 
képviselők elvetették. 
 
Dr. Kerekes Tibor: A sajtótájékoztatón elmondta, hogy az intézmények visszavételét nem 
kívánják megszavazni. Természetesen lehet anyagi, szakmai, érzelmi érveket felhozni. 
Tanulmányai során soha nem tudta, hogy az iskolát ki tartotta fenn. Sokkal érdekesebb volt, 
hogy mit kaptak ettől az iskolától. Tudás, jó példát kaptak a pedagógusoktól.  
A megyei és a városi fenntartású intézmény között nincs különbség. Ugyanazok a 
pedagógusok tanítanak ugyanazokon a helyeket, ugyanazokban az osztályokban, hittel, 
hivatástudattal. Elhangzott, hogy 35 fős osztályban nem lehet tanítani. Középiskolai 
tanulmányai szerint minden osztály 36 fővel működött.  
Melyik MSZP-s megyei önkormányzati képviselő szavazta meg, hogy a megyei fenntartású 
intézmények dolgozóitól elvegyék a juttatásokat? Egyik sem szavazta meg. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Javasolja, hogy hallgassák meg az iskolaigazgatókat. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület egyetért-e azzal, hogy az intézményvezetők 
véleményeiket megfogalmazhassák? 
 

- A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
Túri Bálint – Kultsár István Szakközépiskola igazgatója: 2003. évben csak anyagi 
megfontolást figyelembe véve adták át az intézményeket a Megyei Önkormányzatnak. Ekkor 
még nem volt túl sok pénze sem az önkormányzatnak, sem az iskoláknak. Azóta fordult a 
helyzet. A megyei középiskolák arra vannak kényszerítve, hogy csak az állami normatívát 
használják. A megyei önkormányzat által fenntartott intézmények működését átvilágították 
úgy, hogy a feladatot végző cég az elérhető megtakarítások bizonyos százalékát megkapta.  
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Az átvilágítást végző cég megállapította, hogy a komáromi iskolák költségtakarékosan, a 
létszámmal jól gazdálkodva működnek. A megye által fenntartott intézmények közül mindig a 
komáromi középiskolák voltak azok, melyekhez a legkevesebb pénzt kellett biztosítani a 
normatívából. Közel 200 munkavállalóról, 2000 gyermekről van szó, így a 220 M Ft soknak 
tűnik?  
 
Szabóné Dr. Mühlenkampf Erika – Jókai Mór Gimnázium igazgatója: Az intézmények 
megköszönik a tervezett szociális támogatásokat. A három év alatt a Megyei Önkormányzat 
részéről nagyon sok megszorítás érte az intézményt, mely a gyermekek érinti. Más típusúak a 
gyermekek, mások a problémáik, mint régebben. Vannak olyan szülők, akik szeretnék, ha a 
gyermekeik jobban motivált csoportban tanulhatnának. 
 
Hókné Szelőczei Zsuzsanna – Széchenyi István Közgazdasági Szakközépiskola igazgatója: A 
35 fős osztálylétszám nagy, figyelembe véve az iskolájuk egyéni adottságait. Kisebb 
csoportokban, személyre szabottan kellene a gyermekekkel foglalkozni. Iskolájukban az 
informatikai oktatást is fel szerették volna számolni, holott ez az intézmény profiljába 
tartozik. Kéri, tegyék lehetővé, hogy az intézmények komáromi fenntartásba 
visszakerülhessenek, szakmai, pedagógiai érdekeik ezt kívánják. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az iskola igazgatókat nem hívták meg a képviselő-testület 
ülésére, az őket érintő kérdésekben nem kíváncsiak a véleményükre. Egyértelműen kiderült a 
mai nap az az MSZP-s hozzáállás, hogy hazudunk reggel, délben, este.  
A Szakmunkásképző Iskola régi vezetője levelét ismerteti, mely szerint a város baloldali 
képviselői megyei fenntartásba adták az intézményeket, holott tudták, hogy a megyei 
önkormányzat folyamatos szigorításokkal az iskolák működését csökkenteni fogja. Az iskola 
szakképzési támogatása 40 M Ft körüli, a törvény alapján az iskola 500 E Ft felett a fenntartó 
hozzájárulásával használhatja fel a pénzt. Ha a megyei önkormányzat a szakképzési 
hozzájárulásból végezteti el az átalakítást és fejlesztést, akkor a városnak 26 M Ft-ja marad és 
lesz középfokú intézménye. Ha az almásfüzitői tanműhely eladásra kerül, akkor a város 
további jelentős bevételhez jutna. Ezek az összegek a fejkvótával együtt biztosítanák az iskola 
működését. A piaci feltételeknek megfelelő szakmák előtérbe helyezése előmozdítaná a 
könnyebb elhelyezkedést. A visszavétellel a testület megpróbálná elfeledtetni a tanulók, 
pedagógusok, szülők tiltakozása ellenére az előző testület által hozott hibás lépéseket. 
Főjegyző úr szerint bűnt követ el, aki nem szavazza meg egy fejlődőképes város 
költségvetését. Az is bűnt követ el, aki nem szavazza meg az intézmények visszavételét. A 
fejlődésnek az is az alapja, hogy egy város saját fenntartású középfokú intézményekkel 
rendelkezzen. 
Kéri a pedagógus végzettségű képviselőket, gyakoroljanak önkritikát, mert egyértelműen 
politikai kérdésként kezelik az intézmények visszavételét. A Képviselő-testületnek van pénze, 
csak szándéka nincs. Politikai kérdést csinálnak ahelyett, hogy felelős képviselőként segítenék 
az intézményeket és azokat a pedagógusokat, akik emiatt munkanélküliek lesznek. 
 
Dömötör Andrásné: Az Oktatási Bizottsággal a középfokú intézményeket végiglátogatták. Az 
intézményvezetőknek nem az volt a fő problémája, hogy nem kapják meg az étkezési 
hozzájárulást és az üdülési hozzájárulást. Ezek az emberek szeretnének a saját városukba 
szeretnének visszajutni, mely anyagilag megengedheti magának az intézmények visszavételét. 
Az intézmények a választók akarata ellenére kerültek megyei fenntartásba. Karikó képviselő 
úr ígérete ellenére megszavazta az intézmények átadását. A város a legnehezebb időkben is 
fenntartotta a középiskolákat, majd akkor, amikor a Megyei Önkormányzat rossz helyzetben 
van, nem hajlandó azokat visszavenni. 
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Zatykó János: Felhívja képviselő asszony figyelmét, hogy távollévő személy esetében ilyen 
kritikát ne gyakoroljon. 
 
Dr. Molnár Attila: Azoktól a képviselőktől kellett meghallgatni a kritikát, akik négy évei a 
Megyei Közgyűlésben a középiskolák megcsonkításán fáradoztak, majd megszavazták a 
Megyei Közgyűlés elnökének a 6 M Ft-os jutalmat. Az MSZP-s képviselők a Gyurcsány-
Kóka kormány helyi helytartói. A kormány a Megyei Önkormányzattól először 1 milliárd 
forintot, majd 700 millió forintot vont el. A Megyei Közgyűlés elnöke és akik megszólaltak 
ennél a napirendnél, elmondták, hogy minden, nem kötelezően adható juttatást meg kell 
vonnia a Megyei Önkormányzatnak. Ahhoz soha sem járulna hozzá, hogy intézményeket 
zárjanak be. Politikai szándék, hogy a megyék helyett a kistérségekre helyezzék a hangsúlyt. 
Komáromi képviselőként mindenkinek kötelessége meghozni a döntést, mert lehetséges, hogy 
később megbánják, hogy az intézményeket nem vették át városi fenntartásba. Javasolja, 
próbáljanak meg olyan felelősségteljes döntést hozni, mely az intézményben tanulók és 
dolgozók, a város érdekét szolgálja. 
 
Zatykó János: Az önkormányzatoknak gazdálkodnia kell és úgy kell dolgoznia, hogy ne 
intézményeket kelljen bezárni, embereket elküldenie, hanem keresni azt a megoldást, amivel a 
helyzet kezelhető. Amikor polgármesteri munkáját kezdte, Orbán Viktor kormánya idején volt 
a legnehezebb helyzetben a város. Intézményt soha nem akart bezárni. Ha minden 
önkormányzat ezt akarja, akkor meg lehet találni a megoldást. A legkönnyebb megoldás a 
terheket átrakni. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: El kell gondolkodni a három intézményvezető által 
elmondottakról. Javasolja, hogy tartsanak tárgyalási szünetet. 
 
Dr. Konczer Erik: Elhangzott, hogy a megyéket elsorvasztja a Gyurcsány-Kóka Kormány. Ez 
nem azt jelenti, hogy nem lesz fenntartója az intézményeknek.  
Mindenki 220 M Ft-ról beszél. A törvény előírja, hogy minimum három évre kell visszavenni 
az intézményeket, ez már 660 M Ft-ot jelent.  
Elhangzott, hogy nehéz helyzetben van a megye, de a társadalmi megbízatású vezető-
helyettesnek most először biztosítottak gépkocsit.  
A Megyei Önkormányzat eldöntötte azt, hogy 1,6 millió forint megspórolása érdekében 26 M 
Ft-os kiadást testál az önkormányzatra, ahelyett, hogy más megoldást keresne.  
Ha átveszik a megyétől a középiskolákat, akkor tanulónként 20 E Ft-tal kevesebb támogatást 
kapnak. 
 
Dr. Kerekes Tibor: Ha az MSZP frakció képviselői a helytartói a Gyurcsány-Kóka 
kormánynak, akkor elmondható, hogy a másik fél úgy táncol, ahogy a Megyei Önkormányzat 
elnöke fütyül nekik. Azért mert Komárom jó helyzetben van, az nem jelenti azt, hogy a 
Megyei Közgyűlés Közgyűlését kellene több száz millió forinttal segíteni. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Valóban nincs jó helyen egyik középiskola sem a Megyei 
Önkormányzatnál, hiszen ott feszesebb gazdálkodás, nagyobb követelményrendszer működik. 
A korábbi helyzethez képest valóban nehezebb környezetben dolgoznak. Pontosan ezért 
javasolta az Országgyűlésben a szocialista képviselők frakciója, hogy a megyei 
önkormányzatok ilyen jellegű feladatait szüntessék meg és telepítsék át a feladatokat a 
kistérségekre, megyei jogú városokra. Tudomásul kell venni, hogy szakmák szűnnek meg és 
olyanok élveznek. Az elmúlt ciklusban valóban nehezebb helyzetben voltak és személy 
szerint is megszavazta, hogy megyei fenntartásba kerüljenek a középiskolák, de mindig 
felelősséget éreztek a város középiskoláiért.  
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A 2007. évi költségvetésben is megszavaztak felújításra, beruházásra 50 M Ft-ot. Ebből az 
összegből több mint 20 M Ft-ot kell fordítani az almásfüzitői tanműhely kialakítására azért, 
hogy a Megyei Önkormányzat 1,6 M Ft-ot megspóroljon. Igyekeznek támogatást biztosítani 
az intézmények különböző rendezvényeihez, melyek a város kulturális és sport életét is 
gazdagítják.  
Amennyiben elfogadják a határozati javaslat 3. pontját, 90-95 M Ft-os támogatást kapnak az 
iskolák.  
A középiskolákra hosszabb távon szükség van. Nem igaz az a riogatás, hogy a középiskolák 
megszűnnek. Igaz, hogy megváltozott gazdasági környezetben, nehezebb körülmények között 
dolgoznak, de bízik abban, hogy a megye ilyen irányú feladatai a közigazgatási reformmal 
megszűnnek és a kistérséghez tartoznak az intézmények majd. 
 
Géringer László: Miért fél az MSZP frakció a középiskolák átvételétől? Az Oktatási Bizottság 
elnöke miért fél ettől a lépéstől. Azért mert sokba kerül? Az éves költségvetés 2.54 %-a ez az 
összeg, melyet most elvetnek. De mit kapnak vissza? Az Oktatási Bizottság elnökének nem a 
szakmát kell képviselnie? A város tulajdonába kerülő középiskolákra nagyobb lesz a 
ráhatásuk. Az előterjesztésben szerepelnek az átadás előnyei, hátrányai. Összevetették, hogy 
mi mivel párosul? A középiskolai igazgatók jelentéseiben szerepel, hogy kérik az állapotok 
visszaállítását, mert megszűntek az akkreditált képzések, csökkent a szakmai színvonal.  
Az Ipari Park és a vállalkozók folyamatos szakmunkáshiánnyal küzdenek. Nagyobb ráhatása 
van a tulajdonosnak az oktatási intézményeiben működő igény érvényesítésére.  
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az egészségügy és az oktatás nem csak nemzet, hanem 
városstratégiai kérdés is. Mind az egészségügy, mind az oktatásügy olyan területek, ahol a 
befektetett pénz nem úgy térül meg, mint egy vállalkozásnál.  
 
Dr. Molnár Attila: 2003. évben tiltakozott az intézmények átadása miatt, majd azóta 
folyamatosan kéri visszavételüket. A város érdekeit figyelembe véve az az érdekük, hogy az 
intézményeket visszavegyék városi fenntartásba. Polgármester úr egy televíziós beszélgetés 
során biztosította vitapartnereit, hogy legalább egy intézményt visszavesz a város 
önkormányzata fenntartásba. 
 
Zatykó János: A tévé vitában ez úgy hangzott el, hogy adott pillanatban lehetőség lesz egy 
intézmény visszavételére.  
 
Dömötör Andrásné: Tata városában a kistérségi értekezleten is szó volt az intézmények 
visszavételéről. Egy MSZP-s képviselő elmondta, hogy nem tudja garantálni azt, hogy ha a 
kistérség átveszi az intézményeket, azokat fenn is tudja tartani. Régi, évszázados hagyománya 
van a városoknak és a megyéknek, micsoda törekvés kistérségről és régióról beszélni? Akkor 
beszéljenek erről, amikor ennek megalapozott gazdasági és politikai háttere van. Kit tud 
garanciát biztosítani arra, hogy működnek az intézmények, ha a kistérséghez kerülnek. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Az Országgyűlés MSZP frakciójának volt egy törvényjavaslata, amely 
alapján a megyék ezirányú feladatának megszűnését határozták el. Tekintettel arra, hogy ez 
kétharmados törvény, azt a FIDESZ frakció nem szavazta meg. Meggyőződése, hogy a megye 
ilyen irányú feladataira nincs szükség.  
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Győri István: Elhangzott, hogy miért félnek visszavenni a középiskolákat? Kérdése, miért 
kellene másnak a feladatait finanszírozni? A középiskolák működtetése a megye 
alaptevékenysége közé tartozik. Ha ezeket a feladatokat átveszik, akkor nem lesz kevesebb a 
megyei irányítású intézmény, mert a térség többi városából ugyanennyit átvesznek. A megye 
többi városa miért akar hasznot húzni abból, hogy Komárom ilyen anyagi helyzetben van? 
Azok a képviselők, akik Komárom várost képviselik, a megye érdekeire mindig tekintettel 
voltak. Tavaly a komáromi szocialista képviselők szavazatával együtt sikerült a gimnázium 
hat osztályos tevékenységét még egy évvel meghosszabbítani. Ebben az évben a képviselők 
szavazata már kevés volt ahhoz, hogy ezt ne szüntessék meg. Képviselő úr elmondta, hogy 
azok oktatják őt, akik megszavazták a megyei közgyűlés elnökének a jutalmát. Ez jó hangzik, 
de elfelejti, hogy előtte minden megyei elnök jutalmát megszavazták ők is és most 2,5 hónap 
után megszavazták a jutalmat az elnöknek és a két elnökhelyettesnek. Ilyen példák esetén 
teljes körű információt hozzanak nyilvánosságra.  
Elhangzott, hogy az almásfüzitői tanműhely megszüntetése miatt 1,6 M Ft-tal lesz kedvezőbb 
helyzetben a megyei önkormányzat, míg 26 M Ft-ot a szakképzési alapból költhetne erre a 
város. A megye is költhetne 26 M Ft-ot a szakképzési alapból a tanműhelyre. 
A tatai Eötvös Gimnázium országosan kimagasló tevékenységet folytató intézménye. Az 
intézmény nagyon régóta megyei fenntartású. Ez az elismertsége továbbra is megvan és a 
komáromi intézmények előtt jegyzik,- függetlenül a fenntartótól. 
 
Géringer László: A középiskolák fenntartásának költsége az éves költségvetés 2,5 %-a. Nem 
az a feladat, hogy a mának éljenek, mert van pénz, hanem az, hogy a jövőre gondoljanak. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Miért mondják azt, hogy a másé arról, ami a miénk? A 
pedagógusok legnagyobb bánata az volt, hogy nem tekintjük őket a magunkénak. Ha egy 
városnak a saját iskoláiban tanító, itt élő pedagógusait nem tekinti sajátjának, arról mindenki 
levonhatja a következtetéseket. Gazdasági társaságnak akár jutalomként is kiosztanak egy 
ekkora összeget. 279.484 M Ft az intézmények fenntartása. Az étkezési hozzájárulás és az 
elkülönített 50 M Ft-tal csökkentve ennek az összegnek a felét kellene biztosítani. A 
kórháznak 100 M Ft-ot szavaztak meg, mely összegnek valóban helye volt, de ne tegyenek 
különbséget a két dolog között.  
Kéri, polgármester úr rendeljen el tárgyalási szünetet. Gondolják át, hogy a középiskolák 
sorsa ugyan olyan fontos, mint a kórház sorsa. Polgármester úr legyen várospolitikus. Tegyék 
félre a politikát és gondolják át újra a kérdést. 
 
Zatykó János: Képviselő asszony hozzászólásával arra törekszik, hogy a város polgármesterét 
lejárassa.  
 
Győri István: Azt mondta, hogy az alapfeladat és annak ellátása a megyei önkormányzathoz 
telepített feladat. Ha a pedagógusokat a városhoz tartozónak érzik, akkor ezt a 3. számú 
határozati javaslat elfogadásával tehetik. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Azt mondta, hogy polgármester úr kezében van a döntés. A 
polgármester személye a képviselők felett áll és segítségét kérte. Próbáljanak meg 
elvonatkoztatni a politikától. Ez mindenkinek a javára válik, mert be tudják mutatni a 
városlakóknak, hogy pártpolitikától függetlenül is együtt tudnak működni. 
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Takács József: Győri úr említette, hogy az iskolák átvételére Lóczi úr tett javaslatot. Ezt a 
jobboldali képviselők javasolták. Ezt az elképzelést az intézményvezetők is támogatják. Az 
intézmények visszavételének megvan a lehetősége, csupán a képviselő-testület akaratára 
lenne szükség. A szocialista képviselőkön múlik, hogy az intézmények magas szintű, 
komáromi intézmények lesznek e. 
 
Dr. Kerekes Tibor: Kérdése Géringer képviselő úrhoz: a megyei fenntartású intézmények nem 
a jövő generációját nevelik? Azt nem gondolja, hogy Tata és Esztergom városa a jövőben nem 
akar beruházni.  
 
Czita János: Egyetért Molnár úr hozzászólásával, hogy ez a kérdés várospolitikai kérdés. Ha 
várospolitikáról beszélnek, akkor mindenki számára fontos, hogy hogyan nyilatkoznak ebben 
a kérdésben. Az intézmények visszavétele esetén 200-300 M Ft költséget feltételezhetnek. Ha 
csak anyagi okokra vezetik ezt vissza, akkor Magyarországon jól menő városok miért nem 
veszik vissza az intézményeket?  
 
Dr. Konczer Erik: Nem a fenntartótól függ, hogy milyen színvonalú oktatás folyik egy 
intézményben. Megtették azt, amivel olyan helyzetbe hozhatják a középiskolákat, hogy 
képesek legyenek jobban motiválni a tanárokat és ezáltal a diákokat is jobb teljesítményre 
sarkallják. A határozati javaslat 3. pontja támogatható. Kéri, szavazzanak. 
 
Sárai János: Az iskolák megyének történő átadásakor Dr. Lengyel képviselő úr azt mondta, 
egy város nem város az iskolái nélkül. Négy év múlva ő volt a szószóló, hogy adják át az 
iskolákat. A szocialista képviselők részéről többször elhangzott, hogy ne csináljanak ebből 
politikai kérdést. Ezen nem csodálkozik. Ha a másik oldalon ülne, azt a politikát, amit ebben 
az országban csinálnak, ugyanígy röstellné. A helyzet folyamatosan romlik. Nincs senki arról 
biztosítva, hogy a megyei megszorítások nem folytatódnak. A középiskoláknál olyan 
megszorítások lesznek, melyeket nagyon nehezen fognak elviselni. Vegyék vissza az 
iskolákat, hátha jobban jár a város és az iskolák. 
 
Horváth Gyula: 1969-ben a Jókai Mór Gimnázium az országban a negyedik helyen állt. A 
tavalyi évben 140. volt. 
 
Czita János: A 3. sz. javaslatban a Nevelési Tanácsadó is beleértendő? 
 
Zatykó János: Természetesen az összeg tartalmazza a Nevelési Tanácsadó intézményt is. 
Kérdése, a Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a kérdésben név szerint szavazzon? 
 

- A Képviselő-testület 17 igen, 1 nem szavazattal a név szerinti szavazással egyetért. 
 
Zatykó János: Ismerteti a határozati javaslat 1. pontját.  
 
A határozati javaslat ismertetése után Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző a képviselők 
nevét ABC sorrendben felolvasva, kéri szavazatukat. 
 
Czita János    igen 
Dömötör Andrásné   nem 
Géringer László   nem 
Győri István    igen 
Hornig Rudolfné   nem 
Horváth Gyula   nem 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó nem 
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Dr. Kerekes Tibor   igen 
Dr. Konczer Erik   igen 
Koppány Csaba   igen 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd  nem 
Dr. Mészáros Gyula   igen 
Dr. Molnár Attila   nem 
Nagy Zoltán    igen 
Sárai János    nem 
Takács József    nem 
Dr. Várnai Tibor   igen 
Zatykó János    igen 
 
 

- A határozati javaslat 1. pontját a Képviselő-testület 9 igen, 9 nem szavazattal nem 
fogadja el, többséget a javaslat nem kapott. 

 
 
Zatykó János: Ismerteti a határozati javaslat 2. pontját. 
 
A határozati javaslat ismertetése után Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző a képviselők 
nevét ABC sorrendben felolvasva, kéri szavazatukat. 
 
 
 
Czita János    nem 
Dömötör Andrásné   igen 
Géringer László   igen 
Győri István    nem 
Hornig Rudolfné   igen 
Horváth Gyula   igen 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó igen 
Dr. Kerekes Tibor   nem 
Dr. Konczer Erik   nem 
Koppány Csaba   nem 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd  igen 
Dr. Mészáros Gyula   nem 
Dr. Molnár Attila   igen 
Nagy Zoltán    nem 
Sárai János    igen 
Takács József    igen 
Dr. Várnai Tibor   nem 
Zatykó János    nem 
 
 

- A határozati javaslat 1. pontját a Képviselő-testület 9 igen, 9 nem szavazattal nem 
fogadja el, többséget a javaslat nem kapott. 

 
Zatykó János: Kéri Győri István képviselő urat, ismertesse a módosító javaslatot. 
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Győri István: Komárom Város Önkormányzata a megyei fenntartásban működő, városi 
székhelyű oktatási intézményekben dolgozó közalkalmazottak számára is biztosítani kívánja a 
városi fenntartású intézmények közalkalmazottait megillető összegben az étkezési és üdülési 
hozzájárulást, a kollégium esetében csak az üdülési hozzájárulást. A felügyelete alá nem 
tartozó intézmények számára a hozzájárulást támogatásként, az intézményekkel kötött 
támogatási szerződésben foglalt megállapodás alapján adja át az oktatási intézményeknek. A 
támogatásértékű kiadás forrása Komárom Város 2007. évi költségvetése általános tartaléka. 
Időtartama 2007. év, illetve ezen belül az az időszak, ameddig a megyei önkormányzat vissza 
nem állítja egységesen a megszüntetett juttatást.  
Ez intézményenként, ha a 2007-es évet vesszük figyelembe a következő összegeket jelenti. 
Jókai:   7.791 E Ft 
Szakiskola  9.620 E Ft 
Széchenyi  5.565 E Ft 
Kultsár   7.325 E Ft 
Móra   6.863 E Ft 
Kollégium  1.572 E Ft 
Nevelési Tanácsadó 1.113 E Ft 
Összesen:  39.849 E Ft. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzanak az elhangzott határozati javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A FIDESZ frakciónak volt már egy ilyen javaslata, melyet 
leszavaztak. Örül annak, hogy a döntésüket megváltoztatták, viszont kihangsúlyozza, hogy a 
pedagógusok és a gyerekek problémáit ezzel nem oldották meg, csak alamizsnát dobtak neki, 
holott lehet, hogy valakik munka nélkül maradnak, a gyerekek hátrányt szenvednek és 
veszélyeztetik azt a szellemi tőkét, amit ezek a pedagógusok a város javára tudnának 
megtermelni és amit pénzben nem lehet kifejezni. Hiába kérte polgármester urat és a 
képviselőket, hogy ne szülessen politikai döntés és gondolják át még egyszer ezt a döntést. 
Reménykedik abban, hogy lesznek még olyan kérdések, melyekben megpróbálnak együtt 
dönteni. 
 
Győri István: Azért került elutasításra a javaslat, mert olyan indokolást kaptak, hogy a 
megyének átadott pénzeszközt nem tudnák kifizetni, mivel a rendelete ezt megtiltja. 
 
Zatykó János: Eddig is megértő volt a város minden problémájára, de ha a jövőben ilyen 
előfordul, mindig, mindent a város érdekében tesz. 
 
67/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 

Komárom Város Önkormányzata a megyei fenntartásban működő, városi 
székhelyű oktatási intézményekben dolgozó közalkalmazottai részére étkezési 
és üdülési hozzájárulást biztosít a közalkalmazottakat megillető összegben. A 
Középfokú Kollégium esetében csak üdülési hozzájárulást biztosít. 
 
A felügyelete alá nem tartozó intézmények részére a juttatást támogatásként, 
az intézményekkel kötött támogatási szerződésben foglalt megállapodás 
alapján adja át. 2007. évre, melynek összege 40 M Ft. 
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Fedezetét Komárom Város 2007. évi Költségvetése általános tartaléka terhére 
biztosítja. 
A folyósításra mindaddig visszatér, míg a KEM Önkormányzat Közgyűlése 
egységesen vissza nem állítja a megszűntetett juttatást. 
 
Határidő: azonnal 

Felelős: Zatykó János polgármester 

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 

 
 

c/ Komárom Városi Bíróságra bírósági ülnökök megválasztása. 
 
  Előadó:  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző  
 
  (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
            
 
Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi Bizottság. Az ülnökök 
megválasztásának határideje április 27. A kisebbségi önkormányzatok jelezték, hogy ülnököt 
nem kívánnak választani. A Képviselő-testületnek 10 ülnököt kell megválasztania. 
 
Dr. Kerekes Tibor: A bizottság ülésén a városi bíróság elnöke is részt vett. Az ő kérése volt, 
hogy a jelenleg is bírósági ülnöki tisztet ellátókat célszerű lenne újra megválasztani, 
tekintettel az ügyek folyamatosságára. A fennmaradó jelöltek közül Varga Ernőné mandátuma 
két év múlva lejárna megválasztása esetén. A 6. sorszámmal jelzett személyt ezen indok 
alapján nem javasolja ülnöknek megválasztani. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatban szereplő személyekről. 
Kérdése, a Képviselő-testület Bagyura Józsefnét bírósági ülnöknek megválasztja? 
 
- A Képviselő-testület Bagyura Józsefnét bírósági ülnöknek 18 igen szavazattal megválasztja. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület Gőgh Miklósnét bírósági ülnöknek megválasztja? 
 

- A Képviselő-testület Gőgh Miklósnét bírósági ülnöknek 18 igen szavazattal 
megválasztja. 

 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület Töltési Lászlót bírósági ülnöknek megválasztja? 
 

- A Képviselő-testület Töltési Lászlót bírósági ülnöknek 18 igen szavazattal 
megválasztja. 

 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület Horváth Józsefet bírósági ülnöknek 
megválasztja? 
 

- A Képviselő-testület Horváth Józsefet bírósági ülnöknek 18 igen szavazattal 
megválasztja. 
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Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület Vörös Ferencet bírósági ülnöknek megválasztja? 
 

- A Képviselő-testület Vörös Ferencet bírósági ülnöknek 18 igen szavazattal 
megválasztja. 

 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület Bakó Máriát bírósági ülnöknek megválasztja? 
 

- A Képviselő-testület Bakó Máriát bírósági ülnöknek 18 igen szavazattal megválasztja. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület Dr. Szöllősyné Gyulay Juditot bírósági ülnöknek 
megválasztja? 
 

- A Képviselő-testület Dr. Szöllősyné Gyulay Juditot bírósági ülnöknek 18 igen 
szavazattal megválasztja. 

 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület Szabó Károlyt bírósági ülnöknek megválasztja? 
 

- A Képviselő-testület Szabó Károlyt bírósági ülnöknek 18 igen szavazattal 
megválasztja. 

 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület Kiss Pálnét bírósági ülnöknek megválasztja? 
 

- A Képviselő-testület Kiss Pálnét bírósági ülnöknek 18 igen szavazattal megválasztja. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület Fekete Lászlónét bírósági ülnöknek 
megválasztja? 
 

- A Képviselő-testület Fekete Lászlónét bírósági ülnöknek 18 igen szavazattal 
megválasztja. 

 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület Varga Ernőnét bírósági ülnöknek megválasztja? 
 

- A Képviselő-testület Varga Ernőnét bírósági ülnöknek 2 igen, 4 nem, 12 tartózkodás 
szavazattal nem választja meg.        

 
Dr. Konczer Erik javasolja, hogy a Képviselő-testület a Selye János Kórház térítési díjaival 
kapcsolatos előterjesztést tárgyalja. 
 
Zatykó János: Javasolja, hogy a 77. sorszámú előterjesztés után tárgyalja a Kórházzal 
kapcsolatos előterjesztést. 
 
68/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat:  
 

A Képviselő-testület a Komárom Városi Bíróságra bírósági ülnöknek – négy éves 
időszakra – az alábbi személyeket megválasztja: 
 
1. Bagyura Józsefné  Komárom, Szabó L. u. 7. 
2. Gőgh Miklósné  Komárom, Korona u. 4. I/13. 
3. Töltési László   Komárom, Mártírok u. 65. 
4. Horváth József  Komárom, Madách I. u. 2/C. fsz. 2. 
5. Vörös Ferenc   Komárom, Tompa M. u. 1. 2/16. 
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6. Bakó Mária   Komárom, Sport u. 48. 
7. Dr. Szöllősyné Gyulay Judit Komárom, Klapka Gy. u. 29. 
8. Szabó Károly   Komárom, Koppányvezér út 186. 
9. Kiss Pálné   Komárom, Mártírok u. 123. 
10.      Fekete  Lászlóné  Komárom,  Hunyadi J. u. 16. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős:   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző, a határozat megküldéséért 

 
 
 

d/ Az Idősek Otthona és Idősek Otthonháza vezetői álláshelyének meghirdetése. 
 

Előadó: Zatykó János polgármester  
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)                                

 
Zatykó János: Az intézmény jelenlegi vezetője nyugdíjazását kérte, ezért a vezetői álláshelyre 
a pályázatot ki kell írni. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság a határozati javaslat 
mindhárom pontját támogatja. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatokról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
69/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
  

1. A Képviselő-testület tudomásul veszi és jóváhagyja az Idősek Otthona és 
Idősek Otthonháza vezetője – dr. Gáspár Gyuláné nyugdíjazási miatti – 
munkaviszonya alóli felmentési kérelmét. 
2. A Képviselő-testület elfogadja, hogy az intézményvezető 2007. május 1-jén 
megkezdi felmentési idejét, melynek második felében, - 2007. szeptember 1-től 
mentesül a munkavégzés alól. Az intézményvezető munkaviszonya az intézményben 
2007. december 31-ig tart.  
3. A Képviselő-testület pályázatot hirdet az Idősek Otthona és Idősek Otthonháza 
vezetői álláshelyére, a határozat melléklete szerint. 

 Határidő: azonnal 
 Felelős:   Zatykó János polgármester 
                Thoma Béla referens 

 
 
 

e/ Térítési díjak befizetésének rendje a Selye János Kórházban. 
 

Előadó: Zatykó János polgármester              
                Dr. Schlezák Judit igazgató-főorvos 
 
  (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
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Zatykó János: A Selye János Kórház vezetése aktualizálta a térítési díjak befizetéséről szóló 
dokumentációit. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Volt egy olyan módosítási 
javaslat, hogy 20 befizetés után ingyenes a térítési díj, és szolgáltató visszafizeti a biztosított 
részére. Ha ingyenes, akkor nincs visszafizetési kötelezettség. Ezt ki kellene venni a 
szabályzatból. 
Nem kell vizitdíjat fizetni tartós orvosi kezelés címszónál olyan megjegyzés volt, hogy a 
betegségekkel kapcsolatos betegség esetén, azon kívül fizetni kell vizitdíjat, tehát kezelés 
ideje alatt a felsorolt mentességekre jogosító betegségeken kívül van a betegnek betegsége, 
akkor a mentesség nem vonatkozik rájuk. 
A szolgáltatóval kapcsolatban volt olyan javaslatunk – ez a járó beteg ellátásra vonatkozott, - 
hogy vizsgálja meg a kórház annak lehetőségét, hogy esetleg bérletet kíván biztosítani a 
szakrendelő járóbeteg ellátás területén. 
A 12. mellékletnél az volt a javaslat, hogy a felsorolások a kötelező egészségbiztosítási ellátás 
keretében igénybe nem vehető egyes egészségügyi szolgáltatásoknál jogszabályi felsorolás a 
kórházra nem vonatkozik, tehát a lőfegyver munkakörből adódó és egyéb térítési díjak 
felsorolására nincs szükség, egészen a 4. pontig, ami már kell, hogy szerepeljen, hiszen ezeket 
a szakértői vizsgálatokat a kórház nem végzi, csak az alapellátás. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az elhangzott módosításokkal a Pénzügyi Bizottság is elfogadásra 
ajánlja a szabályzatot. 
 
Dr. Schlezák Judit: Kéri, hogy a Képviselő-testület a térítési díj szabályzatot fogadja el. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról, - figyelemmel az 
elhangzott módosításokra. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 

70/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

A Képviselő-testület a Selye János Kórház térítési szabályzatát a melléklet szerint 
jóváhagyja. 
 
 Határidő: azonnal 
 Felelős:   Zatykó János polgármester 
                Dr. Halász Károly osztályvezető 

 
 
 

f/ Polgármester felhatalmazása OLLÉ Program közbeszerzési eljáráshoz. 
 

Előadó: Zatykó János polgármester              
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)  

 
Zatykó János: A Közművelődési és Sport Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja. 
A határozati javaslat alapján felhatalmazzák a polgármestert, hogy a közbeszerzési eljárásban 
képviselje a várost.  
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról. 
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- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 

 
 
71/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

A Képviselő-testület elfogadja, hogy az Önkormányzat, mint ajánlatkérő a Magyar 
Köztársaság területén lévő más önkormányzatokkal együtt az Országos 
Labdarúgópálya Létesítési Program (OLLÉ) keretében műfüves labdarúgópályák 
létesítésére, megtervezésére és megvalósítására közbeszerzési eljárást folytat le.  A 
képviselő-testület a közbeszerzési eljárással kapcsolatos valamennyi döntési 
hatáskörét a polgármesterre ruházza át. Felhatalmazza a polgármestert, hogy a 
közbeszerzési eljárás során az önkormányzat képviseletét ellássa, a közbeszerzési 
eljáráshoz szükséges döntésekben részt vegyen. A polgármester hatásköre kiterjed a 
közbeszerzési eljárással érintett összes többi önkormányzattal kötendő, a 
közbeszerzési eljárás lebonyolítását szabályozó megállapodás kidolgozására és 
elfogadására, a közbeszerzési szabályzat elfogadására. 
 
 Határidő: azonnal 
 Felelős: Zatykó János polgármester 
    Rédli Margit referens 

 
 
 

g/ Alapítványok támogatási kérelme. 
 

Előadó: Zatykó János polgármester  
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)                                

 
Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság javasolja, hogy a Szociális Közalapítvány részére 400 E 
Ft-ot, míg a Közgyűjteményi Közalapítvány részére 200 E Ft-ot biztosítsanak. 
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 

72/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
    

1. A Képviselő-testület a Komáromi Szociális Közalapítvány részére 2007. évben 
400 E Ft támogatást nyújt. 

 
2. A Képviselő-testület a Komáromi Közgyűjteményi Közalapítvány részére 2007. 

évben 200 E Ft támogatást nyújt. 
Határidő: azonnal 
Felelős:   Zatykó János polgármester 
               Pete Istvánné osztályvezető 
               Thoma Béla referens 
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h/ A Rákóczi Szövetség támogatási kérelme. 
 

Előadó: Zatykó János polgármester                                 
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 

 
Zatykó János: A Rákóczi Szövetség levélben kérte a Képviselő-testület támogatását. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Komárom a felvidéki kapcsolatai miatt speciális helyzetben van.  
A felvidéki magyar oktatást a szövetség úgy támogatja, hogy a magyar intézményben tanuló 
gyermekek részére tanévenként 10.000 Ft-ot biztosít. A bizottság ülésén 250 E Ft-tal javasolta 
támogatni a Rákóczi Szövetséget. Javaslatát a bizottsági ülésen elutasították. A döntéstől 
függően képviselői tiszteletdíjából 15 E Ft-ot felajánl a szövetség részére.  
 
Győri István: A felvidéki diákok támogatása nemes cél, de a Rákóczi Szövetségnek más 
támogatási források is rendelkezésére állnak. Emiatt nem a Rákóczi Szövetségen keresztül 
kívánja támogatni ezt a célt. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási és kulturális Minisztérium hasonló témakörben írt ki 
pályázatot, melyre közvetlenül az intézmények pályázhatnak. Javasolja, hogy a közvetlen 
támogatás lehetőségét dolgozzák ki. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A családok nem kapnak közvetlen támogatást. A Rákóczi 
Szövetség hátrányos helyzetben lévő magyar gyermekeket szeretnének támogatni. Képviselői 
tiszteletdíjából 15 E Ft-ot felajánl. A Rákóczi Szövetség politikamentes társaság, nemes célra 
kér támogatást. 
 
Dr. Molnár Attila: A polgármesteri keret egy része felett alpolgármester asszony is 
rendelkezhet. Amennyiben valamelyikük egyetért a Pénzügyi Bizottság javaslatával, akkor 
ebből a keretből fedezhetik a kérelmet. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról, mely szerint 250 E 
Ft-tal támogatják a Rákóczi Szövetséget. 
 

- A Képviselő-testület a javaslatot 9 igen, 9 tartózkodás szavazattal nem támogatja. 
 
Dr. Szöllősy Ferenc: A Képviselő-testület nem dönthet a polgármesteri keret felhasználásáról. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Javasolja, hogy kérjék fel az Intézmény-felügyeleti Osztályt, dolgozzák 
ki annak lehetőségét, hogyan tudja közvetlenül támogatni a Képviselő-testület a felvidéki 
magyar iskolába beiratkozott diákokat. 
 
Zatykó János: A Rákóczi Szövetség jelezte, hogy az Ipolyságtól keletre élőket támogatná, így 
nehéz feladat elé állítanák a szakosztályt.  
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Dr. Mészáros Gyula: Komárom város oktatási intézményében tanulnak felvidéki magyar 
középiskolások, akik rászorultság alapján érdemesek lennének a támogatásra. 
Javasolja, az Intézmény-felügyeleti Osztály dolgozzon ki egy olyan pályázati 
feltételrendszert, amelyben Komárom városban tanuló felvidéki magyar gyermekek szociális 
és tanulmányi alapon segítséget kaphatnak tanulmányaikhoz. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzanak a javaslatról. 
 
- A Képviselő-testület a javaslatot 6 igen, 8 tartózkodás szavazattal nem támogatja. 
 
73/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

  A Képviselő-testület a Rákóczi Szövetség támogatás iránti kérelmét, melyet a  
felvidéki magyar iskolákba beiratkozó gyermekek ösztöndíj programjához kíván 
felhasználni -. nem támogatja. 

 
   Határidő: azonnal 
   Felelős: Zatykó János polgármester 
 
 
 

i./ Javaslat színházi előadások támogatására. 
 

Előadó: Zatykó János polgármester   
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)            

 
 
Győri István: Az előterjesztés nem abban a szellemben készül, ahogyan azt a költségvetés 
tárgyalásakor meghatározták. A két frakció együttes javaslatát – melyet a képviselőkhöz 
eljuttattak – az alábbiakkal egészíti ki: a nyári fesztivál 8 M Ft-tal szerepel, valamint 2007. 
évre bemutatásra kerülő színházi mű létrehozására 12 M Ft-tal azzal, hogy a keddig 
rendkívüli ülésre a pályázatot el kell készíteni. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Kéri a javaslat támogatását. 
 

- A Képviselő-testület az elhangzott javaslatot 17 igen, 1 tartózkodás szavazattal 
elfogadja. 

 
74/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

 1., A Képviselő-testület 8. 000 E Ft-ot biztosít a Nyári fesztivál keretében 
lezajló színházi előadásokra az alábbiak szerint: 

 Monostori Erőd Kht. részére marketingköltség:  300 E Ft 
 Lovas Színház: Válogatás a világ legszebb dalaiból: 700 E Ft 
       Ló show     750 E Ft 
 Jókai Színház: Gárdonyi G. A bor             1000 E Ft 
 Győri Nemzeti Színház: Anconai szerelmesek           1200 E Ft 
                         Lovas Színház: Leányvásár     750 E Ft 
                         Magyarock Dalszínház: Aranyember            1000 E Ft 
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 Révész Színház: István a király             1000 E Ft 
 Lovas Színház: István a király    750 E Ft 
                         Gyulai Várszínház: Márai: A párbaj    500 E Ft 
 
 Határidő: azonnal, illetve folyamatos 
 Felelős: Zatykó János polgármester 
     Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
 2., A Képviselő-testület be nem mutatott színházi művekre 12000 E Ft-ot 

biztosít pályázat útján.  A pályázati kiírás szövegét a Képviselő-testület 
részére be kell mutatni. 

 
 Határidő: 2007. április 30. 
 Felelős: Zatykó János polgármester 
     Rédli Margit referens 
 
 

j/ Felzárkóztató pályázat könyvtár állománygyarapítási összegének támogatására. 
 

Előadó: Zatykó János polgármester  
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)                          

 
Zatykó János: A Sport és a Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja. 
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
75/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

1., Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni az Oktatási és Kulturális 
Minisztérium által a községi és városi könyvtárak állománygyarapítási összegének 
támogatására meghirdetett pályázaton. 

 
2., A Képviselő-testület a már jóváhagyott 2007. évi költségvetésében szereplő 

támogatáson felül kiegészíti a könyvtár beszerzési keretét 500 E Ft-tal. 
 

3., A Képviselő-testület kötelezettséget vállal arra, hogy a pályázaton elnyert és az 
önkormányzat által felajánlott összegeket a könyvtár rendelkezésére bocsátja. 

  
Határidő: azonnal 
Felelős: Zatykó János polgármester 

              Dr. Halász Károly osztályvezető 
 
 

k/ Tópart sétány közterület elnevezése. 
  

Előadók: Zatykó János polgármester                                 
                   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
  (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
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Zatykó János: Az Ügyrendi, Sport és Műszaki Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra 
ajánlja azzal, hogy készüljön felmérés a Rüdiger sétány elnevezéssel kapcsolatban. 
 
Sagát Ágnes: A szavazás alapján id. Rüdiger Istvánról neveznék el a sétányt. Rüdiger István 
1886-ban került Komáromba és megszervezte a Korona Takarékpénztárt, mely 1912-ben 
bankká alakult, melynek igazgatója volt, később képviselőként tevékenykedett. A város 
honlapjára 49 szavazat érkezett, melyből 26 a Rüdiger sétány, 23 a Tópart sétány elnevezésre 
vonatkozott. A levélben és interneten beérkezett 63 szavazat közül 35-en a Rüdiger sétány, 
28-an a Tópart sétány elnevezést támogatták. 
 
Dömötör Andrásné: Kéri, ha a sétány megépül, tegyék lehetővé, hogy a Petőfi Iskola diákjai a 
tó futást továbbra is itt bonyolíthassák. 
 
Géringer László: Lakossági bejelentés után fényképeket készített a helyszínen. A négy 
méteres környezetbarát burkolat, a füvesített részen a gyerekek a Tó futást bizonyára 
lebonyolíthatják. A fényképek alapján az altalaj agyagos. Kéri a hivatalt, hogy a tárgyalások 
folyamán tegyenek meg mindent, hogy a fényképen szereplő állapotok a területen 
megszűnjenek.  
 
Dr. Molnár Attila: Nem tartja szerencsésnek a Rüdiger sétány elnevezést, hiszen több híres 
komáromi szülöttről sem neveztek el utcát, teret, pl. Czibor Zoltán, Kaszás Attila. A Tópart 
sétány elnevezésnél keresve sem találnának jobbat. 
 
Czita János: A Rüdiger tó egy elfogadott elnevezés Komáromban. A területen már van 
Tóparti ABC, Tópart lakótelep, ezért tett javaslatot Rüdiger István nevére, ak komáromi 
képviselő volt. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület arról, hogy a Rüdiger sétány elnevezést 
támogatja-e? 
 
- A Képviselő-testület a Rüdiger sétány elnevezéssel 10 igen, 7 tartózkodás szavazattal 
egyetért. 
 
76/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

A Képviselő-testület a komáromi 1130/3. hrsz-ú, helyi közút művelési ágú ingatlant 
Rüdiger sétány elnevezéssel illeti. 
 
 Határidő: azonnal 
 Felelős:   a földhivatali bejegyeztetésért Kertész-Molnár Erika vezető építész  
     KEKKH bejegyeztetésért Vödrös Irma okmányirodai ügyintéző 

 
 

l/ Helyi védelem alatt álló épületek felújítására kiírt 2007. évi pályázat I. forduló 
értékelése. 

 
Előadók: Zatykó János polgármester                                 

                    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
  (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
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Zatykó János: A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot egy 4. ponttal 
javasolta kiegészíteni, mely a kiegészítő anyagban szerepel. 
A bíróság és a katolikus egyház 2-2 M Ft-ot nyerhet, a református egyház 1.582.270 Ft-ot. A 
határozati javaslat 4. pontja a következő pályázati kiírásra tesz módosító javaslatot. 
 
Dr. Mészáros Gyula: A Gesztenyés Óvoda pályázatot nyújtott be a védett épülete homlokzati 
felújítására. Az előterjesztésben fogalmazták meg, hogy ennek teljesítése aggályos. A 
határozati javaslatot támogatja, de ismerteti az Oktatási Bizottság kérését is, mely szerint ha 
az  önkormányzati intézményeket ki szeretnék zárni a lehetőségekből, akkor a pályázati kiírást 
pontosítsák, mert így feleslegesen „dolgoztatják” az intézményt. 
Javasolja, hogy elsősorban az épület esztétikai megjelenését erősítő és javító pályázatokat 
támogassák.  
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
77/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 

1., A Képviselő-testület a helyi védelem alatt álló épületek felújítására 2007. évre kiírt 
pályázat nyerteseiként a Komárom-Esztergom Megyei Bíróság – Komárom Városi 
Bírósága egyedi védelem alatt álló épületére 2 millió Ft, a Komáromi Római Katolikus 
Egyház pályázó Jézus Szíve templom egyedi védelem alatt álló épületére 2 millió Ft és a 
Komáromi Református Egyházközség pályázó Református Parókia  egyedi védelem alatt 
álló épületére 1,582 700 forint igényelt támogatási összegben benyújtott pályamunkáit 
hirdeti ki. 
2., A Képviselő-testület felhatalmazza polgármestert és a jegyzőt a támogatási 
szerződések megkötésére. Felkéri a Polgármesteri Hivatalt a munka előkészítésére. 
3., A Gesztenyés Óvoda pályázatát a Képviselő-testület nem értékeli. Támogatja a 
kivitelezést, és hozzájárul, hogy a nyílászárók cseréjének finanszírozása a 2006. évi 
költségvetés pénzmaradvány terhére történjen meg. 
4., A Képviselő-testület felkéri a Komárom-Esztergom Megyei Bíróság pályázót, mint a 
helyi védelem alatt álló épületek felújítására 2007. évre kiírt pályázat egyik nyertesét, 
hogy a meglévő belsőépítészeti kialakítások és formák villamoshálózat rekonstrukcióval 
érintett felújításainak építésügyi hatósági engedélyezéséhez belsőépítészeti tervet 
nyújtson be, a kivitelezést és anyaghasználatot részletező műszaki leírással falnézeti 
tervekkel és színtervvel.  
A Képviselő-testület továbbá felkéri a Komárom-Esztergom Megyei Bíróság pályázót, 
hogy a külső homlokzat rekonstrukció megvalósulási tervét a Polgármesteri Hivatalnak 
nyújtsa be.  
 
Határidő: azonnal, illetve folyamatos 
Felelős: Zatykó János polgármester 
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
             Sagát Ágnes osztályvezető 
         Kertész-Molnár Erika vezető építész 

 
 
 m. Füri László ácsi lakos ingatlan-értékesítési ajánlata. 
 
 Előadó: Zatykó János polgármester 
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
 (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
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A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja. 
 
A Képviselő-testület 78/2007.(IV.19.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve 
tartalmazza. 
 
 
 n. Magyar Posta ingatlanvásárolási kérelme. 
 
 Előadó: Zatykó János polgármester 
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
 (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja. 
 
A Képviselő-testület 79/2007.(IV.19.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve 
tartalmazza. 
 
 
 

o. „Komárom Város Díszpolgára”, „Pro Urbe Komárom” és „Polgármesteri Díj” 
címek, díjak odaítélése. 

 
 Előadó: Zatykó János polgármester 
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
 (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja. 
 
A Képviselő-testület 80/A/2007.(IV.19.), 80/B/2007.(IV.19.) és 80/C/2007.(IV.19.)   számú 
határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve tartalmazza. 
 
 

p. Bozsik József Általános Iskola igazgatója kérelme. 
 
 Előadó: Zatykó János polgármester 
 
 (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja. 
 
A Képviselő-testület 81/2007.(IV.19.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve 
tartalmazza. 
 

r/ Pályázat a „Települési önkormányzati szilárd burkolatú belterületi közutak burkolat 
felújításának támogatása elnyerésére.” 

 
Előadó: Zatykó János polgármester              

            Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
 (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
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Zatykó János: Az előterjesztést a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta, a határozati 
javaslatot elfogadásra ajánlják. Ismerteti az előterjesztést. 
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
82/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 

1 , Komárom Város Önkormányzata pályázatot nyújt be a Közép - Dunántúli Regionális 
Fejlesztési Tanácshoz a „Települési önkormányzati szilárd burkolatú belterületi 
közutak burkolat felújításának támogatása elnyerésére”. Az Iskola utcai projekt bruttó 
összköltsége 4.974.240 Ft, pályázatokhoz szükséges saját forrás 2.487.120 Ft, az 
igényelt támogatás 2.487.120 Ft, a pályázati díj 24.872 Ft. A pályázatokhoz szükséges 
saját forrást – 2.487.120 Ft-ot – a 2007. évi költségvetés útalapjának előirányzatából, 
és a pályázat benyújtásához szükséges pályázati díjat – 24.872 Ft-ot – a költségvetés 
pályázati alapja terhére biztosítja. 

 

2., Komárom Város Önkormányzata pályázatot nyújt be a Közép - Dunántúli Regionális 
Fejlesztési Tanácshoz a „Települési önkormányzati szilárd burkolatú belterületi 
közutak burkolat felújításának támogatása elnyerésére”. A Virág utcai projekt bruttó 
összköltsége 4.923.120 Ft, pályázatokhoz szükséges saját forrás 2.461.560 Ft, az 
igényelt támogatás 2.461.560 Ft, a pályázati díj 24.616 Ft. A pályázatokhoz szükséges 
saját forrást – 2.461.560 Ft-ot – a 2007. évi költségvetés útalapjának előirányzatából, 
és a pályázat benyújtásához szükséges pályázati díjat – 24.616 Ft-ot – a költségvetés 
pályázati alapja terhére biztosítja. 

 

3., Komárom Város Önkormányzata pályázatot nyújt be a Közép - Dunántúli Regionális 
Fejlesztési Tanácshoz a „Települési önkormányzati szilárd burkolatú belterületi 
közutak burkolat felújításának támogatása elnyerésére”. A Dózsa György utcai projekt 
bruttó összköltsége 7.093.680 Ft, pályázatokhoz szükséges saját forrás 3.546.840 Ft, 
az igényelt támogatás 3.546.840 Ft, a pályázati díj 35.469 Ft. A pályázatokhoz 
szükséges saját forrást – 3.546.840 Ft-ot – a 2007. évi költségvetés útalapjának 
előirányzatából, és a pályázat benyújtásához szükséges pályázati díjat – 35.469 Ft-ot – 
a költségvetés pályázati alapja terhére biztosítja. 

 

Határidő: 2007. április 15. 

Felelős:   Zatykó János polgármester 

       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 

       Sagát Ágnes osztályvezető 
 
 

s/ Komárom Gyár u. 66. számú társasház műszaki és statikai állapota.                   
 

Előadó: Zatykó János polgármester 
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
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Zatykó János: Az előterjesztést a Műszaki Bizottság megtárgyalta, a határozati javaslatot 
elfogadásra ajánlja. Ismerteti az előterjesztést. 
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
83/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

 A Képviselő-testület az elkövetkező időszakban üresedő önkormányzati 
bérlakásokat a Gyár u. 66. szám alatti épületben lakó azon bérlők elhelyezésére 
használja fel, akik bérlakását állapotuk miatt el kell bontani, továbbá új lakások 
építésével, valamint használt lakások vásárlásával, esetleges többszöri cserék 
bonyolítása útján történhet a bérlők elhelyezése. 

 
  Határidő: folyamatos 
  Felelős:   Zatykó János polgármester 
       Szalai Noel műszaki ügyintéző 
       Szili Jutka főmunkatárs 
 
 

t/ Önkormányzati lemondó nyilatkozat fel nem használt pályázati összegről. 
 

Előadó: Zatykó János polgármester              
           Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
  (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van) 
 
Zatykó János: Az előterjesztést a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta, a határozati 
javaslatot elfogadásra ajánlják. Ismerteti az előterjesztést. 
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
 
84/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

A Képviselő-testület a Gyár utca burkolat felújítási munkáira biztosított támogatás 
359.168 Ft összegű, az ÁFA változás miatt fel nem használt pénzmaradványról 
lemond. 
 
 Határidő: azonnal 
 Felelős:   Zatykó János polgármester 
     Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
     Gurics Zoltán műszaki-kommunális ügyintéző 
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t/ Megkeresés testvérvárosi kapcsolat kialakítására az olasz Savigliano városból. 

 
Előadó: Zatykó János polgármester 
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 

 
Zatykó János: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága az előterjesztést 
megtárgyalta. A kisváros Észak-Olaszországban található, 25 ezer lakosú. A város vezetése 
szándéknyilatkozatot kért a testvérvárosi kapcsolatok lehetősége tekintetében. 
 
Nagy Zoltán:  Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága a kapcsolat felvételt 
egyhangúlag támogatta. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A FIDESZ frakció a kapcsolat kialakítását nem kívánja támogatni. 
Fontosabb feladatok is vannak, hiszen a felvidéken 600 ezer magyar van, akit szlovák 
iskolába iratnak, nem biztos, hogy meg tud maradni magyarnak a felvidéken. A fontossági 
sorrend azt követeli, hogy elsősorban a felvidéki kapcsolatokat ápolják. 
 
Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi Bizottság egyhangúlag támogatta a kapcsolat felvételt. 
Véleménye szerint politikai döntés született a kérdésben. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Nincs értelme a kérdésen polemizálni, a javaslatot nem 
támogatják. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a határozati javaslat 1. pontját támogatja? 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 1. pontját 9 igen, 4 nem, 5 tartózkodás 
szavazattal nem támogatja. 

 
85/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

 A Képviselő-testület az olaszországi Savigliano várossal testvérvárosi kapcsolat 
létrehozását jelenleg támogatni nem tudja. 

 

  Határidő: azonnal 

  Felelős:   Rédli Margit kulturális- és sajtóreferens 

 
 
 u., Prevenciós alap létrehozása. 
 
 Előadó: Zatykó János polgármester 
 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az előző testületi és bizottsági üléseken döntöttek arról, hogy 
Komárom városban a megelőzést kiemelten kívánják kezelni azért, hogy a gyermekek 
egészséges neveltetése, a különböző káros szenvedélyek, betegségek kialakulásának esélyét 
csökkentsék. A prevenciós alappal kapcsolatban a bizottságok döntést hoztak. Az alap a már 
megkezdett megelőzési munkálatok óvodákra, iskolákra, Komárom város polgáraira való 
kiterjesztéshez szükséges. Erre a célra külön pénzügyi alapot kell elkülöníteni.  
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A Pénzügyi Bizottság erre a célra 4 M Ft-ot javasolt elkülöníteni. Kérték a képviselők 
segítségét. Mindenki egyetértett abban, hogy szükség van a prevencióra. 
 
Győri István: Az előző napirendek tárgyalásának tapasztalhatták, hogy politikai döntések 
születtek. Ennek ellenére javasolja, hogy az MSZP frakció erre ne politikai döntéssel 
válaszoljon, hanem az eredeti álláspontnak megfelelően szavazza meg ezt a feladatot. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az általános tartalék terhére javasolja ezt az összeget biztosítani. 
 
Zatykó János: A prevenciós alap létrehozására a Képviselő-testület 4 M Ft-ot határoz meg a 
Költségvetés általános tartaléka terhére. 
 

- A Képviselő-testület a javaslattal 16 igen, 1 nem, 1 tartózkodás szavazattal egyetért. 
 
86/2007.(IV.19.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

 A Képviselő-testület a 2007. évi Költségvetés általános tartaléka terhére 4 M Ft-os 
egészségügyi  prevenciós alapot  hoz létre. 

 
  Határidő: azonnal 
  Felelős:   Zatykó János polgármester 
      Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
      Pete Istvánné osztályvezető 
 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Javasolja, hogy a képviselők kérdéseiket, bejelentéseiket 
írásban juttassák el a Polgármesteri Hivatalhoz. 
 
Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a módosító javaslattal egyetért? 
 

- A Képviselő-testület a javaslatot 15 igen, 2 nem, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja. 
 
 
Zatykó János: Bejelenti, hogy a Képviselő-testület rendkívüli ülését 2007. április 24-re hívja 
össze. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az idő kevésnek tűnik az előterjesztések áttekintésére, ezért az 
ülésen a FIDESZ frakció nem tud részt venni. 
 
Több napirend nincs, Zatykó János polgármester a Képviselő-testület ülését berekeszti. 
 
 

Kmf. 
 
 
 

Dr. Szöllősy Ferenc        Zatykó János 
jegyző, címzetes főjegyző       polgármester 


